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IMPRESSUM / UVODNIK / SADRŽAJ

uvoDNIK
Poštovani mještani Omišlja i Njivica,
pred vama je novi općinski Glasnik, u meni možda 
najdražem dijelu godine, neposredno poslije obi-
lježavanja Duhovskog utorka- Dana naše općine, a 
uoči glavne turističke sezone prepune raznih do-
gađaja i programa.
Za mene kao načelnicu vrijeme je to kada se, pri-
premajući pozdravni govor za svečanu sjednicu 
Općinskog vijeća, prisjećam svega što se dobro 
ili loše dogodilo u vremenu koje je proletjelo od 
lanjskog Utorka.
Vjerujem da ćete se složiti sa mnom da smo se 
uhvatili u koštac s mnogim teškim temama i doka-
zali da se može mnogo toga postići, ali uz ogro-
man trud, rad i uloženu energiju. 
Ove se zime i  proljeća radilo više nego ikada i u 
ovom tekstu nema dovoljno mjesta da pobrojim sve 
započete, završene ili planirane radove, velike ili ma-
nje vrijednosti i značaja. Spomenuti ću, stoga, samo 
neke: izgradnja i otvorenje omišaljske tržnice, obnova 
fasada zgrada Turističke zajednice u Njivicama i Ga-
lerije Lapidarij u Omišlju, uređenje nekoliko njivičkih 
i omišaljskih parkova, odnosno dječjih igrališta, sana-
cija i uređenje niza prometnica: Ulice Kralja Tomislava 
i Gromačine, šetnica Put mora, ulica Buč i Kančinar, 
plaže Večja i Jadran... Sve te radove pratila je želja da 

udovoljimo vašim i potrebama vaših najdražih. Zato 
smo posebnu pažnju posvetili upravo djeci i mladima: 
prvi put osigurali smo sredstva za stipendije za  prve i 
druge razrede srednje škole, zatim besplatne udžbe-
nike za sve razrede osnovne škole, a uskoro krećemo i 
u zamjenu dotrajale stolarije na našoj Osnovnoj školi.
Predstoji nam još puno rada u realizaciji nova četi-
ri značajna objekta u našoj općini: knjižnice, druš-
tvenog doma, reciklažnog dvorišta građevinskog 
otpada i proširenja groblja. Teška je i iscrpljujuća 
borba s često nerazumnom državnom birokra-
cijom, ali nećemo odustati. Baš kao što nismo 
odustali niti od uspostave zakonitog i efikasnog 
funkcioniranja kampa u Omišlju. Zbog upornosti 
i odlučnosti da svim stanovnicima vratimo što im 
pripada, ovo smo proljeće otvorili novu stranicu u 
omišaljskom turizmu, pa imamo zašto vjerovati da 
nas čeka sunčana budućnost. 
Pred nama je još jedna turistička sezona u kojoj 
očekujemo dobre rezultate, a Općina i Turistička 
zajednica potrudile su se pripremiti raznovrstan i 
sadržajan program u kojem svatko može naći ne-
što za sebe.
Želim vam uspješnu sezonu, dobar “ulov” i zado-
voljne goste!

Vaša načelnica
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Najvažnija je točka 26. sjednice Općinskoga vijeća 
bila Godišnje izvješće o izvršenju Proračuna Op-
ćine Omišalj za 2015. godinu, koje je vijećnicima 
podnijela općinska načelnica, Mirela Ahmetović. 
Prema Proračunu je za 2015. godinu prvotno plani-
rano 34,097.772 kune. Uslijedile su tri izmjene i do-
pune Proračuna. Prva je bila u srpnju i to iz razloga 
uključivanja prenesenog viška prihoda iz 2014. Dru-
ga izmjena proračuna donijeta je u studenom 2015., 
kada je proračun smanjen na iznos od 34,490.716 
kuna iz razloga što su bili završeni projekti koji su 
vođeni s Fondom za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost, ali i zbog manjeg troška projekta vr-
tića negoli je to bilo planirano te zbog usklađenja 
sredstava planiranih za proširenje groblja Sv. Duh. 
Treći je rebalans donesen zbog smanjenja realizacije 
projekta Ribarske obale, s obzirom na to da je zbog 

26. SJEDNICA VIJEĆA

prihodi veći od planiranih
dinamike izrade projekta i dokumentacije te ishođe-
nje akata za gradnju bilo nužno smanjiti sredstva za 
taj projekt. Izuzet je i projekt knjižnice, zbog imovin-
sko-pravnih problema koji se nisu uspjeli riješiti do 
planiranoga roka te je Proračun u konačnici iznosio 
32,663.661 kunu.
 – Izmjene  su Proračuna legitiman proces planiranja, 
posebno onda kada se projekti realiziraju, a uspo-
redno se štedi na rashodima za te projekte. Izuzet-
no sam ponosna ne samo na sve nas kao vladajuću 
strukturu ove Općine, nego i na cijeli Upravni odjel 
Općine Omišalj koji je velikim naporom i radom us-
pio pripremiti svu potrebnu dokumentaciju za jako 
velike iznose financijskih sredstava iz vanjskih izvora 
koje smo dovukli, prvenstveno iz Ministarstva, Fon-
da za zaštitu okoliša i Primorsko-goranske županije i 
time ostvariti prihode i veće nego što su planirani i to 
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27. SJEDNICA VIJEĆA

prihvaćen prijedlog odlUKe o 
izMjenaMa i dopUnaMa UpU2 – njiviCe
Središnja točka 27. sjednice Općinskoga vi-
jeća, održane 28. travnja, bila je prihvaćanje 
konačnog prijedloga odluke o donošenju 
Izmjena i dopuna Urbanističkog plana ure-
đenja 2 – Njivice, kojoj je prisustvovao i Bo-
jan Bilić, arhitekt-urbanist i izrađivač izmje-
na i dopuna, koji u njegovoj izradi sudjeluje 
od 2010. godine.
U izradi Plana aktivan je bio i Odbor za pro-
storno uređenje i zaštitu okoliša, na čelu s 
predsjedniko Nikolom Dujmovićem, koji je 
vijećnicima iznio pregled promjena na ko-
jima se radilo.
 – Ovim Izmjenama i dopunama UPU-a 2 Nji-
vice postigla se racionalna organizacija pro-
stora pri planiranju javnih i centralnih sadržaja 
u zoni centra Peharček. U tom smo području 
na adekvatan način uključili zemljište u općin-
skom vlasništvu, s ciljem osiguranja prostora 
za društvene namjene. Tu će biti moguće gra-
diti novi centar naselja Njivice sa središnjim 
trgom, ambulantom, vrtićem, parkingom ili 
drugim javnim sadržajem kojega stanovnici 
ocijene potrebnim. Područje je zatečeno u fazi 
prodanog prostora, planiranog za apartmani-
zaciju, čime bi Njivice ostale uskraćene za mo-
gućnost kvalitetnog razvoja. Stvoreni su i uvjeti 
za izgradnju centralnih i javnih sadržaja u na-
selju Kijac, gdje boravi najveći broj stanovnika. 
Također, onemogućila se daljnja prenamjena 
ranije zamišljenih poslovnih prostora s ciljem 
javne namjene u privatne stanove. Omogućio 
se potreban broj parkirnih mjesta u široj zoni 
centra mjesta, kao i dodatna parkirališta u na-
selju Kijac, koja će biti u funkciji stambenog 
naselja i plaže, pojasnio je Dujmović. 
Novim se Izmjenama i dopunama zašti-
tilo „Poje“ od daljnje apartmanizacije, a 
planirana izgradnja hotela bit će limitira-
nih gabarita i visoke kategorije. Također, 
omogućilo se povezivanje zone rekreacije s 
budućim centrom mjesta, crkvom, plažom, 

za 1,5%, odnosno 500.000 kuna. Također, uz 
velik broj zahtjevnih projekata, Upravni odjel 
je uspio iznijeti rashode u iznosu od 96 %, što 
je izuzetno visok postotak izvršenja projeka-
ta, odnosno svega onoga što smo planirali, 
zadovoljno je rekla načelnica. 
Dodajmo ovome da su godišnji planirani pri-
hodi ostvareni u iznosu od 30,403.118,28 kuna, 
odnosno 101,6% planiranoga. Prihodi od po-
reza ostvareni su u iznosu od 11,004.867,41 
kn, odnosno za 13% manje u odnosu na isto 
razdoblje u 2014. godini, a razlog smanjenja je 
stupanje na snagu novog Naputka, odnosno 
promjena modela financiranja. Naime, sredstva 
koja Općina ostvari iz Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova Europske unije za financiranje 
kapitalnih projekata od interesa za razvoj oto-

ka iz namjenskih sredstava poreza na dohodak 
koje je državni proračun uprihodovao, od 1. 
siječnja 2015. knjigovodstveno se evidentiraju 
kao kapitalne pomoći iz državnog proračuna, a 
ne više na prihodima od poreza. Izuzev toga, 
svaka vrsta prihoda bilježi povećanje. Uspored-
no s 2014. godinom, u 2015. prihod od poreza 
na promet nekretnina je 13% viši, prihodi od 
pomoći su 59% viši, prihodi od zakupa poslov-
nih prostora su viši za 86%, prihodi od boraviš-
ne pristojbe su 46% viši, prihodi od katastarske 
izmjere 24% viši, komunalna naknada 1% i ko-
munalni doprinos 7% viši.

razvojni projekti
Načelnica je podnijela i Izvještaj o provedbi 
plana razvojnih programa  Općine Omi-

starom jezgrom Njivica i budućim arheo-
loškim parkom. 
– Ulaz u Kijac ranije je bio zamišljen kao indu-
strijska zona, poput one na ulazu u Omišalj, a 
sada je u njoj omogućeno planirati i zonu sa 
zabavnim sadržajima koji nedostaju u cjeloku-
pnoj turističkoj ponudi otoka, naravno ako se 

šalj za razdoblje od 2015. do 2017. godi-
ne. Radi se o gradnji tržnice, katastarskoj 
izmjeri, uređenju Ulice kralja Tomislava, Ri-
barskoj obali - luci, obalnome putu i kupa-
lištu, izradi baze prostornih i neprostornih 
podataka. Svi su se razvojni projekti izvršili 
u relativno visokom omjeru, gotovo 90%. 
– Razlog manjeg postotka izvršenja pro-
grama u odnosu na planirano je ušteda na 
troškovima prilikom realizacije nekoga pro-
jekta, primjerice uređenje Ulice kralja Tomi-
slava:  planirano je 622.300,00 kuna, a mi 
smo potrošili 572.231,41 kunu, što ne znači 
da nešto nije odrađeno, nego je dio naših  
troškova prebačen Županijskoj upravi za 
ceste, objasnila je načelnica. 

E.J.

za to pojavi interes investitora. Uz to, omogu-
ćen je razvoj hotelskog turizma, uključivanjem 
u UPU svih zahtjeva Hotela Njivice: na području 
naselja Bungalovi omogućena je zamjenska 
izgradnja temeljena na načelima tradicijskoga 
graditeljstva te je omogućena gradnja bazena 
i dodatnih uslužnih i sportsko-rekreacijskih sa-
držaja koji su u funkciji dizanja kvalitete turistič-
ke ponude. Stvoreni su uvjeti za legalan privez 
brodica u uvali Kijac s ciljem osiguranja dovolj-
nog broja komunalnih vezova za stanovnike 
Njivica i Kijca te izgradnju ugostiteljskih obje-
kata na području uvale Kijac i plaže u predjelu 
Rosulja, istaknuo je predsjednik Odbora za pro-
storno uređenje i zaštitu okoliša. Što se Rosulja 
tiče, one su zamišljene kao vrtno naselje, nena-
rušen zeleni prostor u kojem se mora zadržati 
velika količina zelenila i postojeća vegetacija. 
Dobro su riješeni i prometni problemi, a uz sve 
neizgrađene prometnice planira se zaštitni ko-
ridor sa zelenim pojasom od šest metara širine 
cijelom njezinom dužinom.
Na kraju, vijećnici su Biliću zamjerili dugo-
trajnost izrade UPU-a 2, što je on pokušao 

B. Bilić
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opravdati opsežnošću i detaljnom metodo-
logijom i izradom Plana. 

rasprava javnosTi UnaToČ 
PoSLovNIKu
Valja napomenuti i da je sjednici Vijeća 
prisustvovala javnost kojoj je mimo Po-

slovnika o radu Vijeća dana riječ. Jedan 
od prigovarača na Plan, Ivan Renčić, je 
izjavio da ga općinska načelnica, koja je 
zbog službenog puta u SAD bila odsutna 
sa sjednice, pročelnica i voditeljica Odsje-
ka za komunalno gospodarstvo, prostor-
no uređenje i zaštitu okoliša, s kojima tra-

ži sastanak od prosinca prošle godine, ne 
žele primiti na razgovor. Iznio je Renčić 
još nekoliko primjedbi, a kada su prisutne 
iz općinskoga Upravnog odjela poželjele 
regirati na njegov istup, to im nije dozvo-
ljeno.

E.J.

Budući da sam na dan održavanja 27. sjed-
nice Općinskog vijeća Općine Omišalj odr-
žane 28. travnja 2016. godine u vijećnici 
Općine Omišalj, s početkom u 18.00 sati, 
bila službeno odsutna, u moje je ime 
sjednici prisustvovao moj zamje-
nik Ranko Špigl. Zbog neistini-
tih navoda koji su na sjednici 
izrečeni, čime su u zabludu 
dovedeni vijećnici Općin-
skog vijeća i cjelokupna 
javnost općine Omišalj, 
ovim putem upućujem re-
agiranje.
Naime, nakon 1. točke 
dnevnog reda Prijedlog 
odluke o donošenju izmje-
na i dopuna Urbanističkog 
plana uređenja 2-Njivice 
(NA 1), prije početka pauze, riječ je dana 
javnosti, g. Ivanu Renčiću, koji je u svojem 
obraćanju iznio nekoliko neistinitih navoda:
1. Da, vezano za Izmjene i dopune UPU 

2-Njivice, od prosinca 2015. godine 
traži sastanak s načelnicom, pročelni-
com i voditeljicom Odsjeka za komu-
nalno gospodarstvo, prostorno uređe-
nje i zaštitu okoliša, a da ga nitko ne 
želi primiti.

2. Da je Općina „potezom pera pretvori-
la“ njegovo (zemljište) u „naše“. 

3. Da je neprihvatljivo da su 24 sata pri-
je sjednice dostavljeni odgovori na 
primjedbe na Izmjene i dopune UPU 
2-Njivice.

Vjerujem da su navedeni neistiniti navodi g. 
Ivana Renčića djelomično uzrokovani nedo-
voljnom educiranosti o zakonom propisa-
noj proceduri izrade konačnog prijedloga i 
usvajanja urbanističkih planova, a djelomično 
omaškom zbog velikog broja tema o kojima 
je g. Renčić već 10-ak godina u usmenim i 
pisanim korespondencijama s Općinom.
O neistinitim navodima ovim putem upo-
znajem sve vijećnike i javnost kako slijedi:

renČić je U sTalnoM 
KonTaKTU s općinoM 
1.  Neistinit je navod g. Ivana Renčića da je u 
prosincu tražio sastanak s načelnicom, pročel-
nicom i voditeljicom Odsjeka za komunalno 
gospodarstvo, prostorno uređenje i zaštitu 
okoliša, a da ga nitko nije primio. G. Ivan Ren-
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gospodin renČić govori neisTinU!
čić je u prosincu 2015. primljen u Upravni odjel 
Općine Omišalj u prisustvu voditeljice Odsje-
ka za komunalno gospodarstvo, prostorno 
uređenje i zaštitu okoliša i stručnog suradni-

ka za prostorno uređenje. Osim toga, 
u nekoliko se navrata Upravnom 

odjelu obraćao s pojedinačnim 
pitanjima telefonskim putem. 
Do danas, nije zaprimljena 
niti jedna obavijest o nastan-
ku novih momenata vezano 
za Izmjene i dopune UPU 
2-Njivice, niti je o predmet-
noj problematici zatražen 
sastanak s voditeljicom Od-
sjeka za komunalno gospo-
darstvo, prostorno uređenje 
i zaštitu okoliša, pročelni-
com ili načelnicom.

Podsjećam da je procedura donošenja ur-
banističkih planova propisana Zakonom o 
prostornom uređenju te da ista predviđa 
iznošenje primjedbi tijekom razdoblja tra-
janja Javne rasprave u pisanom obliku u 
knjizi primjedbi ili dostavom na adresu Op-
ćine Omišalj i u usmenom obliku tijekom 
organiziranoga javnog izlaganja prijedloga 
urbanističkog plana.
Javna rasprava o Izmjenama i dopunama 
UPU Njivice održana je od 16. do 30. srp-
nja 2015. godine te je na istoj g. Ivan Renčić 
aktivno sudjelovao sa svojim primjedbama.
Nakon Javne rasprave, Općina Omišalj je 
za sve zainteresirane organizirala dodatne 
izdvojene pojedinačne konzultacije, a koje 
nisu predviđene Zakonom o prostornom 
uređenju. Konzultacije su održane dana 
30. srpnja 2015. godine u Vijećnici Općine 
Omišalj, u prisustvu Predsjednika Općin-
skog vijeća Krešimira Kraljića, predsjedni-
ka Odbora za prostorno uređenje i zaštitu 
okoliša Nikole Dujmovića, člana Savjeta 
načelnice Anta Trogrlića, načelnice Mirele 
Ahmetović i izrađivača Izmjena i dopuna 
UPU 2-Njivice Bojana Bilića. G. Ivan Renčić 
konzultacijama je pristupio te dao dodatna 
pojašnjenja primjedbi koje je dostavio i pi-
sanim putem. 
Sukladno propisanoj proceduri, izrađivač Pla-
na izradio je Izvješće o javnoj raspravi s pri-
mjedbama i prijedlozima usvajanja ili neusva-
janja zaprimljenih primjedbi, a Općina ga je uz 
svu ostalu propisanu dokumentaciju uputila 
na mišljenje Zavodu za prostorno uređenje 

Primorsko-goranske županije, a potom Mi-
nistarstvu graditeljstva i prostornog uređenja 
RH. Sukladno propisanoj proceduri, po zapri-
manju suglasnosti županijskog Zavoda, a po-
tom Ministarstva, Općina je uputila odgovore 
svakom od davatelja primjedbi koje nisu pri-
hvaćene ili su djelomično prihvaćene. Potom 
je Prijedlog Izmjena i dopuna UPU 2-Njivice 
predložen Općinskom vijeću na usvajanje.

ZeMLJIŠte oStAJe u 
PrIvAtNoM vLASNIŠtvu 
2.  Neistinit je navod g. Ivana Renčića da je 
Općina „potezom pera pretvorila“ njegovo 
(zemljište) u „naše“.
Urbanističkim planiranjem se ne mijenja 
vlasništvo nego se određuje namjena pro-
stora (stambena gradnja, zelena površina, 
rekreacija, turizam i dr.). Vlasništvo g. Ivana 
Renčića ni u jednom dijelu nije niti može 
biti promijenjeno.
Kao što je navedeno već prilikom donoše-
nja Odluke o izmjenama i dopunama UPU 
2-Njivice, zatim tijekom javne rasprave, na 
izdvojenim konzultacijama te na samoj sjed-
nici Vijeća 28. travnja 2016. godine na kojoj 
su usvojene Izmjene i dopune UPU 2-Njivi-
ce, namjena prostora određena je sukladno 
pravilima odgovornoga urbanističkog pla-
niranja uz zaštitu javnog interesa, odnosno 
interesa svih stanovnika Njivica. 

proCedUra 
3. Navod g. Ivana Renčića da je neprihvat-
ljivo da su 24 sata prije sjednice dostavljeni 
odgovori na primjedbe na Izmjene i dopune 
UPU 2-Njivice je shvatljiv, međutim, kao što 
je naprijed navedeno, procedura donošenja 
Izmjena i dopuna UPU 2-Njivice propisana 
je u svakom svom dijelu te je nije moguće 
izbjeći. pojedinačni odgovori davateljima 
primjedbi dostavljaju se tek kada na njih 
suglasnost izda Ministarstvo te isti ne 
podliježu promjenama kao samostalni 
elementi procedure.
Sve navedene odgovore na neistinite navo-
de g. Ivana Renčića na samoj  sjednici zahti-
jevali su dati predstavnici Upravnog odjela 
Općine Omišalj, no uključenje u raspravu 
nije im dozvoljeno.  
 

Općinska načelnica:
Mr. sc. Mirela Ahmetović 

Mirela Ahmetović 

OPĆINSKO VIJEĆE
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Još jedan povijesni dan za Omišalj dogodio se 26. travnja. Omišalj je dobio svoju prvu 
suvremenu natkrivenu tržnicu. Čekalo se ne godinama već desetljećima, a da se če-
kanje isplatilo dokazuje i golem broj građana koji se okupio u svečanom trenutku 
otvaranja Tržnice Omišalj. 

Kad se hoće, može se
Iz mandata u mandat projekt tržnice papirnato je postojao, ali je uvijek njezina gradnja 
nekako ispadala iz općinskog proračuna. Ipak, u trećoj godini mandata aktualne vlasti 
konačno su dočekali mještani, ali i brojni ljetni gosti Omišlja otvorenje.
- Nakon što su Omišljani dugo, predugo željeli jedan ovakav prostor, evo, danas 
napokon svjedočimo tome da se ipak može kad se hoće. Uspjeli smo dobiti ova-
kvu prekrasnu, modernu i lijepu tržnicu, rekla je prilikom otvorenja načelnica Mirela 
Ahmetović.
Zdanje prve omišaljske tržnice nalazi se u samome središtu mjesta, na ulazu u stari 
grad  gdje je u ljetnim mjesecima carevala divlja tržnica na kojoj se uz turski tekstil i 
razne potrebne i sasvim bespotrebne predmete na najčešće dotrajalim i neuglednim 
stolovima i štandovima prodavala hrana u svakakvim, samo ne higijenskim uvjetima. 
- Nije takav prizor pružao naročito lijepu sliku ni posjetiteljima, kupcima, ali ni tu-
ristima koji su ovuda, u samom središtu mjesta šetali. I to je bio jedan od razloga 
zašto smo po svaku cijenu htjeli realizirati ovaj projekt, ali, dakako, glavni je što 
smo željeli obogatiti i osuvremeniti ponudu. Napokon će Omišljani imati i svoju 
ribarnicu gdje će moći kupovati raznu ribu i morske plodove, imat će svoje voćarni-
ce, svoju cvjećarnicu i raznu drugu ponudu, ali sam uvjerena da će ovo biti mjesto 
i onih jutarnjih ćakula i druženja, a tržnice su uvijek bilo pogodno mjesto za takvo 
što, naglasila je Ahmetović.

omišalj- mjesto kvalitetnog života
Ukupna vrijednost investicije iznosila je oko dva i pol milijuna kuna, a većina iznosa 
osigurana je iz općinskog proračuna. S ostatkom u iznosu gotovo pola milijuna usko-
čila je Primorsko-goranska županija. Stoga je otvorenju svjedočio i primorsko-goranski 
župan. I to, zanimljivo, prvi put otvorenju jedne tržnice.
- Poslije svih ovih godina mandata i uistinu golemog broja najrazličitijih objekata koji-
ma sam polagao kamene temeljce ili presjecao vrpce, danas, eto, nazočim i otvorenju 
jednoga ovakvog prostora. Sviđa mi se ovo što vidim. Nevelika, simpatična, ali i vrlo 
funkcionalna tržnica koja će nesumnjivo doprinijeti kvaliteti života građana Omišlja, ali 
i ponudi za naše turiste, rekao je Zlatko Komadina, dodavši da je Omišalj jedinstvena 
općina po mnogočemu, a posebno po činjenici što uspješno spaja gospodarstvo u 
najširem smislu te riječi i turizam.
- Zbog toga, zbog recimo Janafa, a nadam se sutra i neke nove Dine, zbog nove 
matične škole i vrtića, zbog niza investicija u pomorskom dobru ili onih na ure-
đenju cestovne i ostale komunalne infrastrukture, Omišalj je jedno od mjesta 
što pruža mogućnosti i za kvalitetan život stanovništva i za ugodan boravak 
gostiju, rekao je Komadina pa se osvrnuo i na činjenicu da je Primorsko-goran-
ska županija odlučila financijski pratiti i gradnju tržnice, ali i još neke općinske 
projekte. Županija je posljednjih nekoliko godina sama inicirala 50-ak projekata 
i s pozicije Regionalnog razvoja pomogla ih s oko šest milijuna kuna. Dakako, 
nije posao Županije graditi tržnice, ali inicirati, platiti dokumentaciju, odnosno 
zasijati neki plod- to da. Dalje je na načelnicima poput Ahmetović da uspješno 
iskoriste takva inicijalna sredstva i kvalitetno odrade projekt, zaključio je župan 
Zlatko Komadina.
Radovi na izgradnji počeli su u travnju 2015. godine, a trajali su do ožujka ove godine. 
Na oko 270 četvornih metara brutto površine smjestila su se četiri zatvorena prodajna 
prostora predviđena za mesnicu, ribarnicu, pekarnicu i cvjećarnicu, a između njih su se 
smjestila i dva središnja natkrivena prostora za prodaju na postavljenim pultovima te, 
povrh svega, i toliko potreban javni sanitarni čvor.

OMIŠALJ DOBIO PRVU ZATVORENU TRŽNICU

oKUsi, Mirisi i boje za sva ČUla, 
ali i mjesto jutarnjih druženja i ćakula!

5
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dobro je ovo, odlično!
Malo je reći da su stanovnici Omišlja, barem onaj dio koji je odlučio doći na svečano 
otvorenje, bili zadovoljni viđenim i doživljenim. 
- Ovo je ustvari fenomenalno! Pa napokon imamo ne samo pristojan nego reprezen-
tativan prostor i za zelenu tržnicu i za kupovinu svega onoga što nam je svakodnevno 
potrebno u kuhinji. Ako mene pitate, s užitkom ću dolaziti ovdje svakodnevno, vid-
no sretna rekla nam je gospođa Danica, obilazeći i pažljivo promatrajući svaki kutak 
tržnice. Da ni muški dio populacije nije ostao imun na sve ono što je vidio, dokazuje 
Josip.  
- Posebno me raduje činjenica da ćemo imati ribarnicu. Falila nam je jako, a znate i 
sami koliko nama Bodulima i Primorcima znači imati pri ruci i praktički kad god hoće-
mo dobar riblji zalogaj. Dobro je ovo, odlično, izjavio je Josip.
Neki od poslovnih prostora tržnice, u prvom redu oni zatvoreni u njezinim paviljoni-
ma već su izlicitirani, odnosno imaju svoje zakupnike i samo je pitanje dana kada će 
biti stavljeni u funkciju, a općinski natječaj za zakup još je otvoren i za očekivati je da 
će novi trbuh Omišlja vrlo skoro izgledati onako kako i dolikuje- pun života, žamora, 
ali i prepun okusa, boja i mirisa u kojima će uživati sva čula. 

E.M.

drUga Faza UreĐenja 
UliCe Kralja ToMislava
Od sredine ožujka traju radovi u Ulici kralja Tomislava u Njivica-
ma. Radi se o drugoj od tri predviđene faze na njezinu ure- đe-
nju, a riječ je o rekonstrukciji vodovoda i izgradnji kanalizacije 
od kućnog broja 43 do broja 71.  Preciznije, radovima se rekon-
struira vodovod, gradi sanitarna odvodnja, ali se rješava i veliki 
problem oborinske odvodnje te se uređuju nogostupi i javna 
parkirališta. Uz sve to, radi bolje preglednosti i veće sigurnosti, 
djelomično će biti promijenjena i niveleta te će biti rekonstru-
irani prilazi kućama.
Vrijednost radova iznosi 3,85 milijuna kuna, a investitori su 
Općina Omišalj, Ponikve voda, Ponikve eko-otok Krk i Županij-
ska uprava za ceste. Valja reći da će s dodatnih 300.000 kuna 
Općina financirati i rekonstrukciju javne rasvjete na navedenoj 
dionici ulice. Predviđeni rok za završetak radova je 15. lipnja.

radovi U UliCi 
groMaČine
Do kraja lipnja bit će asfaltirani nogostupi i riješena oborinska 
odvodnja u ulici Gromačine u Njivicama duž koje su, rekon-
strukcijom vodovoda, prošle godine uređeni kolnik i rubnjaci. 
Zahvat će obuhvatiti i izgradnju dva upojna bunara za zbri-
njavanje oborinskih voda. Pripremni su radovi na nogostupu 
i oborinskoj odvodnji počeli sredinom svibnja, njihova vrijed-
nost procijenjena je na oko 200.000 kuna, a poslije pripre-
mnih radova uslijedit će asfaltiranje nogostupa polovinom 
lipnja.

E.M.
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U očekivanju još jedne turističke sezone, a s ciljem povećanja kvalitete života lokal-
nog stanovništva i brojnih gostiju koji će pohoditi Omišalj i Njivice, Općina je po-
sljednjih nekoliko mjeseci, osim velikih investicijskih zahvata, organizirala i financirala 
desetke što većih, što manjih komunalnih radova vrijednih stotine tisuća kuna. Neki 
od njih već su dovršeni, a ostali su u fazi dovršavanja ili pred početkom izvođenja 
radova.

UOČI TURISTIČKE SEZONE OPĆINA ODRADILA NIZ KOMUNALNIH RADOVA VRIJEDNIH OKO MILIJUN KUNA

• uređeno je dječje igralište u ulici Bjanižov u kojemu su postavljena razna igrala 
(ljuljačka, tobogan, vrtuljak, njihalica i visinomjer), ali i 100 četvornih metara anti-
stres podloge (vrijednost ulaganja 100.000 kuna)

• u ulici Stran uređuje se tzv. vanjski fitnes sa sedam sprava za vježbanje te izgrađe-
nim temeljima i podestom oko sprava (70.000 kuna)

• na Trgu Ante Starčevića u Njivicama dotjerane su pješačke staze, obnovljeni zidovi 
i postavljena dječja igrala  (57.000 kuna)

• dohranjene su, a zatim ručno i strojno izravnane plaže na području Omišlja i Nji-
vica  (100.000 kuna)

• u tijeku je uređenje plaže Večja  (60.000 kuna)

igraliŠTa, plaŽe, 
Trgovi, parKovi...
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• pješčanik na plaži Jadran potpuno je sređen izradom 
stepenica, uređenjem zidova te dohranom dva pješča-
nika (50.000 kuna)

• kod Plave terase je dotjeran park orezivanjem drveća, 
a postavljeni su i tlakavci na pješačkim površinama   
(120.000 kuna)

• postavljena je fasada i uređen prostor Lapidarija na 
omišaljskoj Placi (60.000 kuna)

• postavljeni su ležeći policajci u Ulici Nikole Lončarića  
(19.000 kuna)

• nabavljene su i zamijenjene brojne dotrajale klupice na 
području općine (30.000)

• postavljena je drvena (29.000), a uskoro će biti i me-
talna ograda (19.000) oko dječjeg igrališta iza Spomen 
parka u Omišlju 

• uređenje igrališta u ulici Bjanižov- asfaltiranje i iscrta-
vanje linija (80.000 kuna)

U Tjednu Crvenog križa, koji se obilježa-
va od 8. do 15. svibnja, Gradsko društvo 
Crvenog križa Krk i omišaljski Klub 60+ 
organizirali su i sudjelovali u nekoliko jav-
nozdravstvenih akcija. Prvoga je dana u 
prostorijama Posujilnice održano besplat-
no mjerenje tlaka i mjerenje šećera u krvi, 
kojem su se odazvali mještani Omišlja i 
Njivica, a potom je u Domu zdravlja Krk 
organiziran i preventivni pregled madeža s 
ciljem ranog otkrivanja i prevencije mela-
noma i svih promjena na koži. 
Tijekom mjeseca travnja u Baški je za uče-
nike osnovne škole održan trodnevni semi-
nar Junior spasioc, u kojem su sudjelovale 
učenice Berina Čočić i Dorotea Ivanković i 
po završetku stekle diplomu za spasioca. 
Ispit je sadržavao provjeru sposobnosti i 
demonstraciju vještina u vodi i izvan nje. 
Osim zdravstvenog i sportsko-rekreativnoga 
programa Crvenog križa Krk, u sklopu kojega 
članovi Kluba 60+ redovito vježbaju protiv 
osteoporoze, posebno se ističe i onaj kreativ-
ni dio programa kojim se iskazuje talent, trud 
i rad mještanki Omišlja i Njivica poodmakle 
životne dobi. Njihovi radovi već krase zido-
ve brojnih ambulanti, bolnica, vrtića… pa je 
na red došla i novoosnovana Osnovna škola 

obiljeŽen Tjedan Crvenog KriŽa

Još jedna vrijedna donacija Kluba 60+

Omišalj. Vrijedne su ruke u kombiniranoj teh-
nici dekupaža i slaganja i lijepljenja konopca 
izradile omišaljsku rozetu i natpis na glago-
ljici, što će uskoro krasiti zidove omišaljske 
Škole. Također, u sklopu programa „Proljeće 
se budi“, darovale su dječjem vrtiću u Omišlju 

• postavljene su košarice za otpad na području općine (13.000 
kuna)

• uređenje ulice Kančinar (85.000 kuna)
• postavljene su ograde na vidikovcima u ulicama Mala vraca i Vele 

steni (15.000 kuna)
Uz sve nabrojano, obavljeno je još niz radova na uređenju ogra-
da, postavljanju kamera, plažnih signalizacijskih i znakova zabrane, 
ugrađene su klime, a intenzivno se radi i na sanaciji udarnih rupa 
na više prometnica na području čitave općine, vrijednost kojih će 
tek biti poznata po završetku radova. Ne računajući te i troškove 
kapitalnih ulaganja (poput uređenja Tomislavove, ulice Gromačine 
ili tržnice), Općina je na takozvana manja komunalna ulaganja u 
proteklim mjesecima uložila oko milijun proračunskih kuna.

E.M.
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stablo sa šumskim životinjama. U njihove je 
rukotvorine uloženo puno truda, rada i vre-
mena, a sve s ciljem da ostave trag u sredini 
u kojoj žive. Kako doznajemo, uskoro pripre-
maju i donaciju Dječjoj bolnici Kantrida.

E.J.
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Čisto more i priobalje zajednički je interes svih jedinica lokalne sa-
mouprave i Primorsko–goranske županije. U skladu s time, Područ-
ni ured za zaštitu i spašavanje Rijeka, u suradnji s Primorsko-go-
ranskom županijom i Općinom Omišalj, 19. ožujka u uvali Pesja je 
organizirao obuku pripadnika postrojbi civilne zaštite opće namje-
ne. U obuci je sudjelovalo sedam postrojbi civilne zaštite gradova 
Bakar, Kraljevica, Mali Lošinj, Novi Vinodolski, Rab i općina Kostre-
na i Omišalj, a polaznici su kroz cjelodnevne teorijske i praktične 
radionice naučili kako postupiti, odnosno očistiti i sanirati priobalje 
u slučaju iznenadnog zagađenja mora naftnim derivatima te na 
koji način pružiti logističku pomoć ostalim snagama sustava civilne 
zaštite. 
Prije samoga održavanja vježbe i praktičnog dijela obuke, svi pri-
padnici postrojbi civilne zaštite odslušali su predavanja Jadran-
skoga edukativno-istraživačkog centra za reagiranja na iznenadna 
onečišćenja mora PGŽ (ATRAC), na temu svojstva i ponašanja ra-
zlivenog ulja, zdravlja i sigurnosti operativnih snaga, osjetljivosti 
okoliša i učinaka na okoliš i gospodarstvo te vrsta intervencija i 
tehnika čišćenja obale.
U cilju boljeg upoznavanja pripadnika postrojbi civilne zaštite s 
tehnologijom čišćenja mora od onečišćenja ugljikovodicima, Žu-
panijski operativni centar Primorsko goranske županije izveo je 
vježbu kojom je demonstrirano čišćenje mora. Vježbu su u uvali 
Pesja proveli pripadnici tvrtke Dezinsekcija d.o.o. Rijeka, Lučke ka-
petanije Rijeka i Pomorske policije PU PG, s odgovarajućom opre-
mom i plovilima.
Praktični dio obuke provodio se na šest radnih točaka u uvali Pesja 
pa su tako svi sudionici prošli kroz kamp za smještaj ljudstva, kamp 
za dekontaminaciju onečišćenja, čišćenje sa skimerima uz spremni-
ke za privremeno skladištenje prikupljenoga tekućeg otpada, či-
šćenje sa srednjetlačnim pumpama, postavljanje brana i apsorbera 
te se upoznali s mogućnostima na specijaliziranim brodovima.  
Zanimljivo je da je ova obuka za sudjelovanje u slučajevima izne-
nadnog onečišćenja mora po prvi puta provedena u Republici 
Hrvatskoj u ovakvom obujmu, a u njoj je, među stotinjak osoba, 
sudjelovalo i 15 pripadnika civilne zaštite iz Općine Omišalj. 

E.J.

Primorsko-goranska županija i Poslovni biro PBIRO d.o.o. iz Rijeke 
na području cijele županije provode projekt besplatnoga poslov-
nog savjetovanja u funkciji poticanja razvoja poduzetnika početni-
ka. Uz radionice na otoku Cresu i Rabu te Gorskome kotaru, u gra-
du Rijeci i riječkome priobalju, jedna je takva dvodnevna radionica 
za poduzetnike početnike, ali i potencijalne poduzetnike s otoka 
Krka održana potkraj ožujka u Omišlju. Temeljni je cilj ovoga hva-
levrijednog projekta potaknuti i povećati broj novih poslovnih su-
bjekata, povisiti stopu njihova preživljavanja, povećati udio mladih 
poduzetnika te udio poduzetnika u djelatnostima s višom razinom 
dodane vrijednosti. Deset polaznika iz Omišlja, Njivica, Malinske, 
Punta i Brzaca, što početnika što potencijalnih poduzetnika i neza-
poslenih osoba s poslovnom idejom, osim osam sati individualnih 
konzultacija i pojedinačnog savjetovanja u Poslovnom birou, dobi-
lo je i teorijska znanja o pokretanju i vođenju poslova, o provedbi 
aktivnosti razvoja poslovanja s posebnim osvrtom na izradu po-
slovnih planova te o pristupu izvorima financiranja i bespovratnim 
poticajima, s naglaskom na izradi prijava i pristupu nacionalnim i 
EU natječajima. 

E.J.

ČisTo priobalje – 
zajednički interes svih

besplaTno poslovno savjeTovanje za podUzeTniKe poČeTniKe

Budućim 
poduzetnicima 
savjeti dobro došli

Pripadnici civilne zaštite Općine Omišalj

Teorijski dio vježbe ispunio općinsku Vijećnicu

Vježba čišćenja mora od 
onečišćenja ugljikovodicima
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tijekom kojega su priredili broj novina pod imenom Kham (Sunce). 
Kroz njezinu je „učionicu“ u šest godina prošlo tridesetak učenika, 
a trenutno ih ima dvanaest, među kojima je i jedna djevojčica u 
sedmome razredu. –Kontinuirani rad i dobra suradnja s roditeljima 
vidi se i u redovitosti učenika u školi, njihovoj zainteresiranosti za 
dodatne izvannastavne i izvanškolske aktivnosti, ponašanju, općoj 
kulturi i želji za učenjem, kazala je Peršić, autorica Priručnika za asi-
stente u nastavi kojeg je napisala kako bi prvenstveno sebi, a zatim 
i drugima olakšala posao u radu s romskim učenicima. 

obilježen Međunarodni dan roma
Međunarodni dan Roma, koji se obilježava 8. travnja u čast prvo-
ga Svjetskog kongresa Roma održanog 1971. godine u Londonu, 
učenici romske nacionalnosti proslavili su u Informativnom centru 
za prevenciju kriminaliteta na području grada Rijeke, gdje je za njih 
održan prigodni program. U suradnji Odjela prevencije Policijske 
uprave Primorsko-goranske s Društvom Crvenog križa PGŽ i Grad-
skim društvom Crvenog križa Krk, organizirane su preventivne ak-
tivnosti u cilju osnaživanja socijalne uključenosti Roma u društvenu 
zajednicu te poticanja svih na međusobno poštovanje kroz kulturu 
tolerancije, nenasilja i nediskriminacije. U programu je sudjelovalo 
i pet učenica iz OŠ Omišalj (Natalija Odorović, Davorka i Ivana Jur-
ković, Milana i Kristina Odorović), koje su svojim vršnjacima iz OŠ 
„Nikola Tesla“ ispričale ponešto o romskim običajima te prezenti-
rale svoju Zbirku kratkih priča o životu Roma.

E.J.

AKTUALNOSTI
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Djeca, obitelj i mladi glavni su interes njivičke Udruge Obitelj za 
mlade koja je i svoj program, nazvavši ga „DOM – Djeca – Obitelj - 
Mladi“, kandidirala na natječaj Zaklade „Hrvatska za djecu“. Program 
su podržale Općina Omišalj i Grad Krk, a Udruzi je u 2015. godini 
Zaklada dodijelila značajna financijska sredstva. Iznos od 50 tisuća 
kuna namijenjen je prvenstveno opremanju dnevnoga boravka, od-
nosno dječjega kutka u Društvenom centru „Kijac“ i budućem druš-
tvenom centru u Omišlju. Početkom travnja kupljene su didaktičke 
igračke, materijali za radionice, strunjače, tepisi, računalo, TV i kućno 
kino, projekcijsko platno i klima uređaji, a dio je opreme dostavljen u 
prostorije budućega društvenog centra u Omišlju, kojega trenutno 
koriste najmlađi stanovnici naselja Homutno. 
– Kroz program „DOM“ željeli smo djeci, mladima i njihovim obi-
teljima osigurati kvalitetno, organizirano i kreativno provođenje 
slobodnoga vremena, a s novom opremom u novouređenim pro-

Vodeći brigu o svim svojim stanovnicima, Općina Omišalj već deset 
godina prvovodi program Romi u zajednici, što za cilj ima romsku 
djecu naučiti integraciji i socijalizaciji, ali im i pomoći u odgojno-
obrazovnom radu. Tijekom cijele školske godine, jednom tjedno 
u dva školska sata, petnaestak malih Roma druži se u zgradi bivše 
policijske postaje i kroz igru i učenje savladava različite vještine i 
zadatke. S njima marljivo rade odgajateljica Hajra Bubnić i Vesna 
Juzbašić, ravnateljica krčkoga Centra za socijalnu skrb. Upitavši je 
za rezultate i napredak u desetljeću rada s omišaljskim Romima, 
Juzbašić je odgovorila: – U ovih deset godina velik smo pomak 
napravili u tome što sva djeca školski obveznici na vrijeme kreću 
u prvi razred. Prisjetila se i samih početaka, 2006. godine, kada 

su u prvome razredu 
bili učenici s 11 go-
dina. Nasreću, takvih 
slučajeva više nema 
i nesrazmjer u godi-
nama sveden je na 
minimum, upravo 
zahvaljujući Centru 
za socijalnu skrb koji 
blisko surađuje s Op-
ćinom i školom. No, 
problema ipak ima. – 
Velik problem je tzv. 
„čarobna brojka 15“. 
Naime, romska djeca 
s 15 godina prekidaju 

školovanje, najviše iz razloga što kod kuće nemaju podršku za na-
stavak. To je razdoblje kada počinju raditi i pomagati svojim obite-
ljima, udaju se i žene..., rekla je Juzbašić. 

pomagač u nastavi
Veliku pomoć omišaljskim školskim Romima pruža i pomagačica 
u nastavi, Ana Peršić, čiji rad također financira Općina Omišalj. 
Osim individualne dopunske nastave i pomoći u pisanju domaće 
zadaće, Peršić im pomaže i u samome nastavnome procesu, ali i 
kreativnim radionicama. Rezultat njihova rada svih ovih godina su 
objavljeni Romsko-hrvatski rječnik, potom Romsko-hrvatska bajka, 
Pjesmarica s autorskim i prevedenim pjesmama te posljednje, Zbir-
ka kratkih priča o životu Roma, a bavili su se i novinarskim radom 

ROMI U ZAJEDNICI

vIDe Se reZuLtAtI rADA I truDA

FinanCijsKa poMoć 
ProJeKtu „DoM“ 

Nove didaktičke 
igračke i elektronička 

oprema za budući 
društveni centar

storima to zasigurno neće biti problem, rekao je Tihomir Dragiče-
vić, predsjednik Udruge Obitelj za mlade, zahvalivši se donatorima. 

E.J.

Omišaljske učenice sudjelovale u programu Međunarodnoga dana 
Roma u Informativnom centru za prevenciju kriminaliteta
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IZ RADA MJESNIH ODBORA

MJESNI ODBOR NJIVICE

Sve PreMA PLANu
Članovi Mjesnoga odbora 
Njivice, koji svoja zapažanja, 
primjedbe, prijedloge i ideje 
redovito proslijeđuju općin-
skim službama, produžena su 
ruka općinskih službi te im se 
nerijetko i mještani obraćaju 
za pomoć, bilo da se radi o 
konkretnim akcijama ili samo 
o dobivanju informacija. Upravo je preko 
Mjesnog odbora Njivice realizirana i jedna 
velika ideja koju su inicirali mještani Kijca 
- čišćenje i sprečavanje daljnjega ilegalnog 
odlaganja otpada na kraju ulice Gromačine. 
Intervencijom grupe građana i njihovim an-
gažmanom, očišćeno je područje, posađe-
ne su masline i postavljene barijere koje će 
spriječiti prilaz automobilima. 
– Općina je zaista pružila punu logi-
stičku potporu, a ono što je najvažnije, 
postoji već par prijava građana koji su 
spriječili daljnje deponiranje na tome 
području, rekao je zadovoljno Zlatko 
Klobas, predsjednik Mjesnoga odbora. 

Uređenje trgova i 
parkirališta
Po uzoru na prijedlog uređenja Trga 
Ante Starčevića, koji je došao sa strane 
Mjesnoga odbora, Općina će uskoro 
urediti i druge trgove u Kijcu, a prvi je 
na redu Cvjetni trg kojega će također 
krasiti nova igrala za najmlađe stanovnike 
toga naselja. Još u prvoj godini mandata, 
ideja je Mjesnoga odbora bila popločiti dio 
kod Plave terase, no, s obzirom na ranije 
financijske prilike, to nije bilo moguće rea-
lizirati. Prijedlog nije zaboravljen i ove su se 
godine, izuzev Mjesnoga odbora, oko nje-
gova izvršenja angažirali načelnica i njezin 
zamjenik Ranko Špigl.
Veliku pomoć i podršku Mjesnog odbora 
Općina je dobila i pri uređenju parkirališta 
kod Peharčeka i na Krčinama. O problemu 
izletničkih autobusa tijekom ljetne sezone 
pisano je u prošlim brojevima Glasnika, a 
ovoga će ljeta ono konačno biti riješeno. 
Prema prijedlogu Mjesnoga odbora, par-
kiralište namijenjeno autobusima bit će na 
Krčinama, gdje će se raskrčiti i nabiti pod-
loga te asfaltirati vozna traka. Na tom će 
parkiralištu biti izdvojen dio za izletničke 
autobuse, koji će biti pod ingerencijom i 
naplatom Pesja-Nautike, a u drugome će 
dijelu biti omogućeno parkiranje osobnih 
automobila, iako su prioritet autobusi. – 
Ideja za Krčine je stara 15-ak godina i tada 
se mislilo u potpunosti zaustaviti promet 
ljeti kroz Njivice. S obzirom na to da tamo 
ipak nema dovoljno parkirnih mjesta, to 

nije nikada realizirano, ali se 
parkiralište i dalje može isko-
ristiti ako se adekvatno uredi, 
rekao je Klobas. Operativno 
to znači da će autobus ula-
ziti u Njivice kroz Krčine i 
izlaziti istim putem. Iako au-
tobus ne može prolaziti kroz 
Dragu, rasteretit će se Ulica 

kralja Tomislava, kao i druge prometnice 
u samome mjestu. Što se tiče parkirališta 
kod Peharčeka, Mjesni je odbor prepoznao 
potrebu besplatnog parkirališta za stanov-
nike Njivica, posebice nedjeljom kada idu u 
crkvu te će i ono uskoro biti uređeno. – Što 
se komunalnih aktivnosti tiče, moram na-
glasiti da smo vrlo zadovoljni suradnjom s 

komunalnim redarom, Mirjanom Janković. 
Gotovo dnevno se čujemo i barem jednom 
tjedno obilazimo kompletno područje, a 
svi ovi sitni, ali za ljude vrlo važni popravci 
i detalji, poput kanti za smeće, rezultat su 
toga rada, naglasio je Klobas, koji redovito 
obilazi i prati radove u Ulici kralja Tomisla-
va. – GP Krk odrađuje posao jako dobro, 
uređenje gradilišta je za svaku pohvalu. 
Svakodnevno je tamo nekoliko kamiona i 
strojeva i sve napreduje prema planovima. 
Valja naglasiti i da se svi prethodno uočeni 
nedostaci oko slijevanja oborinskih voda u 
toj ulici otklanjaju u ovoj fazi. Mjesni od-
bor je predložio i privremena prometna 
rješenja - preusmjeravanje iz smjera Njivica 
prema Kijcu i u drugome pravcu, što zasad 
dobro funkcionira. 

primjedbe mještana
Prije turističke sezone naša se mjesta do-
datno „ušminkavaju“ i uređuju, kako bi 
spremno dočekala turiste. Upravo na račun 
povećanog broja komunalnih čišćenja tije-
kom ljetne sezone, članovi Mjesnoga odbo-
ra dobivaju primjedbe pojedinih mještana. 
Smatraju da se pojačano čisti zbog turista, 
a da se zimi zanemaruje domicilno stanov-

ništvo. I načelnica i Klobas pojašnjavaju da 
se nikako ne radi o zanemarivanju, već je 
tada potrebno više komunalnih aktivnosti 
iz razloga što se broj ljudi koji borave u Nji-
vicama ljeti čak šesterostruko povećava.
 – Neki mještani nisu zadovoljni ni s odr-
žavanjem „javnih“ površina, odnosno onih 

uz njihove zgrade koje su sami dužni 
uređivati, dok dio ljudi uopće ne do-
pušta Pesji da kosi oko njihova ulaza i 
vrlo se dobro brine o uređenju okoli-
ša, što je za svaku pohvalu. Pesja-Na-
utika radi prema planu, koliko može i 
koliko ima sredstava. Cijelo područje 
Kijca nije javno, već privatno vlasniš-
tvo i ljudi ne shvaćaju da je zgrada u 
kojoj žive privatna i da se sami trebaju 
brinuti o uređenju okoliša oko svoga 
stana, kazao je Klobas, a načelnica 
Ahmetović dodala: 
– Sada kada smo u daleko boljoj si-
tuaciji nego 2013., Pesja-Nautika do-
datno odrađuje košnju većih površina 

uokolo zgrada, na poziv građana uklanja 
stabla i sl., imajući u vidu činjenicu da ljudi 
koji tamo stanuju plaćaju komunalnu na-
knadu i sva davanja Općini.
Ukupno gledajući, dinamika četverogodiš-
njih ideja koje je postavio Mjesni odbor na 
početku mandata teče prema planu. 
– Nije realno očekivati da će se sve riješiti u 
jednoj godini jer se radi o zahtjevnim pro-
jektima, no, sve ide svojim tokom i jako sam 
zadovoljan, zaključio je Klobas.

E.J.

Z. Klobas

Parkiralište kod 
Peharčeka

Sanirat će se i nakupljanje vode na cesti

Buduće parkiralište za 
izletničke autobuse
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nizoM dogaĐaja obiljeŽen joŠ jedan dan općine oMiŠalj
svečana akademija
Središnji dio općinskoga praznika svakako 
je bila svečana akademija, održana u pred-
večerje Duhovskog utorka Prikeštelom, što 
je okupila brojne stanovnike Omišlja i Njivi-
ca, ali i važne goste koji su došli kao podrš-
ka radu Općine Omišalj: predsjednik župa-
nijske Skupštine, gradonačelnik i načelnci 
otočnih općina, predstavnici zbratimljenih 
općina Taglio di Po i Drenovci, predstavnici 
važnih gospodarskih subjekata i institucija 
na otoku Krku. Također, Dan Općine svim 
su stanovnicima čestitali i predsjednica 
Republike Hrvatske, premijer, predsjednik 
Sabora, župan Primorsko-goranske župa-
nije i mnogi drugi, uz dobre želje i nastavak 
ostvarivanja planiranih projekata. 
Uvažene je goste prvi pozdravio Kreši-
mir Kraljić, predsjednik općinskoga Vijeća, 

osvrnuvši se na rad Vijeća i niz akata kojima 
su u proteklih godinu dana omogućili ra-
zvitak i napredak općine, ali i na one gos-
podarske i ekološke probleme s kojima se 
suočavaju svi stanovnici Općine, a tiču se 
nesretne sudbine DINA-e.

jak i stabilan proračun za velike 
i važne projekte
Načelnica Mirela Ahmetović zahvalila je 
svim članovima Općinskog vijeća, poziciji 
i opoziciji što su konstruktivnim kritikama 
utjecali na povećanje kvalitete rada, a svo-
jom podrškom omogućili provedbu svih za 
život važnih projekata, čime se, kako je ka-
zala, Omišalj promijenio nabolje.
 – Ono što nekako uvijek ostaje nedovolj-
no istaknuto jer se ne vidi, a bez čega re-
alizacija svih projekata ne bi bila moguća, 

jest proračun Općine Omišalj. Jak, sta-
bilan, likvidan i solventan, bez ijednoga 
dospjelog neplaćenog računa, bez ijedne 
kune planiranog zaduženja, bez ijedne 
kune prodaje općinskog „blaga“, bez in-
feriorne ovisnosti o drugim proračunima i 
tuđoj blagonaklonosti. Zahvaljujući tome 
jesmo i hoćemo podnijeti financijske te-
rete velikih projekata kojima se možemo 
pohvaliti i u protekloj godini, rekla je na-
čelnica.
A što se velikih projekata tiče, od lipnja 
2015. do danas Omišalj je dobio novi 
vrtić, u kojega su upisana sva omišalj-
ska djeca, a nova radna mjesta dobile 
su i sve odgajateljice s područja opći-
ne. Osnovana je matična Osnovna škola 
Omišalj s područnom školom u Dobri-
nju koja je, osim veće kvalitete rada, 

zavjetni dan
duhovski utorek, dan općine omišalj, 
počeo je onako kako su ga omišljani 
stoljećima započinjali, u ranim jutar-
njim satima zavjetnom procesijom do 
grobljanske kapele sv. duh, gdje je 
služena jutarnja misa. 
nešto kasnije, općinska načelnica i 
predsjednik općinskoga vijeća položili 
su vijence i zapalili svijeće na posljednjim 
počivalištima omišljana, grobljima sv. 
duh, sv. Mikul i smitir. prilikom odava-
nja počasti u spomen-parku sv. Mikul, 
pridružila im se i delegacija zbratimljene 
općine Taglio di po, na čelu s načelnikom 
Francescom sivierom. svečana vela maša, 
pjevana na staroslavenskom jeziku, pored 
brojnih vjernika okupila je i dvadesetak 
svećenika Krčke biskupije, a predvodio ju 
je bivši župnik, vlč. slavko zec. Svečana misa na staroslavenskomOdavanje počasti preminulim Omišljanima
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također donijela nova radna mjesta. 
Najesen sve učenike čekaju besplatni 
udžbenici. Dodatno su proširene sti-
pendije srednjoškolaca pa od ove škol-
ske godine stipendiju primaju i učenici 
prvih i drugih razreda srednje škole. Uz 
podršku Primorsko-goranske župani-
je, ovo će se ljeto zamijeniti dotrajala 
školska stolarija, a uređuje se i park iza 
škole. Uređuju se i dovršavaju parkovi, 
odnosno dječja igrališta, obnovljene su 
fasade u središtu Omišlja i Njivica, sani-
raju se i uređuju manje prometnice, pla-
že, parkirališta... Načelnica je podsjetila 
i na otvorenje omišaljske tržnice, pro-
jekt težak oko dva i pol milijuna kuna, 
zatim rekonstrukciju 2. faze Ulice kralja 
Tomislava što je u tijeku, gradnju nogo-
stupa i rješavanje oborinske odvodnje u 
ulici Gromačine te pripremu nabave za 
uređenje ulice Japlenički put.

veliki planovi
 – Usporedno s nabrojenim, borimo se s 
teškom državnom birokracijom kako bi-

smo napokon počeli graditi još četiri zna-
čajna objekta u našoj općini: knjižnicu, 
društveni dom, reciklažno dvorište gra-
đevinskog otpada i groblje. Vjerujem da 
ćemo s ovakvom upornošću i tome svje-
dočiti već ove jeseni, kazala je Ahmetović, 
najavivši i rekonstrukciju njivičke luke i 
uređenje Ribarske obale, značajne projek-
te koje će Općina realizirati uz pomoć Žu-
panijske lučke uprave i Primorsko-goran-
ske županije. Nije propustila spomenuti i 
Kamp Pušća.
 – Projekt Kampa Pušća je dokazao kako se 
jedino poštenim i zakonitim upravljanjem 
mogu postići maksimalni rezultati. Danas 
iza sebe imamo zakonito proveden natje-
čaj, a ispred sebe ozbiljnog investitora koji 
će Omišlju i otoku Krku donijeti gospodar-
sku sliku kakvu zaslužujemo.
Zahvalila je i župama u Njivicama i Omišlju 
što aktivno sudjeluju u Općinskim projekti-
ma kojima mogu dati i daju veliki doprinos. 
– Posebno zahvaljujem župniku dr. sc. An-
tonu Bozaniću na pomoći u aktivnostima 
Općine od povijesno-kulturnog i odgojno-

Nastavak druženja 
na Placi

obrazovnog značaja, istakla je Ahmetović.
Za kraj je načelnica ostavila uspjehe broj-
nih omišaljskih sportaša: - Petra Deša, 
Paola i Mihael Girotto, Lucija Lesica, Hela 
Jakominić Štambuk, Sara Kirinčić, Kristi-
na Plahinek, Kickboxing klub Omišalj i 
Rukometni klub Omišalj ponos su čitave 
općine. Na njihove uspjehe nismo ima-
li utjecaja, ali nas vesele i doživljavamo 
ih našima i zato im hvala, zaključila je 
Ahmetović. 
U zabavnome programu svečane akade-
mije nastupio je KUD Ive Jurjević s folklor-
nom sekcijom i mješovitim zborom, učeni-
ci IV. B razreda OŠ Omišalj i Mići čekavčići 
koji su duhovitim igrokazom nasmijali pu-
bliku, ali i podučili je o kulturnopovijesnoj 
baštini Omišlja, točnije o frankopanskom 
kaštelu.
Nakon službenoga dijela, fešta se preselila 
na Placu, gdje su se mještani i uzvanici na-
stavili družiti uz hranu i piće koje su pripre-
mili domaći ugostitelji i prijatelji iz Taglia di 
Po te zabavnu glazbu grupe Fortunal.

E.J.

na tenko i debelo
slavlje se, nakon mise, preselilo na 
placu, gdje se okupilo dvadesetak 
sopaca s otoka Krka, na tradicional-
nom sedmom po redu susretu Na 
tenko i debelo. Uz sopile, tradicional-
ni narodni instrument, druženje nije 
moglo proći ni bez domaćega kanta, 
a da gostima bude ugodno pobrinuli 
su se organizatori, KUd Ive Jurjević i 
Društvo sopaca otoka Krka. 

Tradicionalni susret sopac
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dodijeljene nagrade i priznanja
svečana je akademija prilika da se dodijele priznanja i nagrade najzaslužnijim mje-
štanima općine omišalj. na prijedlog odbora za međunarodnu i međuopćinsku su-
radnju i javna priznanja, godišnju je nagradu općine omišalj dobio Mirko almaši i to 
za iznimna postignuća i doprinos razvoju poljoprivrede – pčelarstva na području op-
ćine omišalj. almaši za svoje proizvode niže same nagrade, pa je tako u prošloj godi-
ni u opatiji njegov medun proglašen ukupnim pobjednikom, njegov je medljikovac 
u semiču u sloveniji osvojio zlatnu medalju, u osijeku je na danima meda osvojio 
srebrnu žlicu za med od kadulje, itd. osim toga, svojim pozitivnim primjerom almaši 
je potaknuo i druge stanovnike općine da se počnu baviti tom djelatnošću.
počasnim građaninom omišlja proglašen je šibenski glumac Špiro guberina, doajen 
hrvatskoga glumišta, zbog neizmjerna doprinosa promicanju dramske kulture u 
općini omišalj svojim dugogodišnjim sudjelovanjem u organizaciji Festivala pučkog 
teatra omišalj-Čavle te podizanja ugleda općine u području dramske umjetnosti. 
guberina, zbog zdravstvenih razloga, nije mogao nazočiti svečanosti no nada se da 
će uskoro doći u omišalj na ovogodišnji Festival pučkog teatra.
Uz to, Mateo Kirinčić, doktorand Tehničkog fakulteta u rijeci, dobitnik je općinske 
stipendije za poslijediplomski studij.

M. Almaši dobitnik godišnje nagrade

revijalna utakmica 
oŠK-a i rijeke ii
program obilježavanja duhovskog 
utorka je završio na sportskom terenu, 
revijalnom utakmicom nK oŠK omišalj 
i druge momčadi hnK rijeka. gosto-
vanje rijeke bilo je uvod u Kvarner-
sku rivijeru,ali i prilika za druženjem, 
razmjenom iskustava i razvitkom 
daljnje suradnje koje će zasigurno još 
biti. na samome početku utakmice, 
predstavnici klubova razmijenili su 
darove, a u ime općine omišalj i oŠK-a 
to su učinili josip Đurđević, ivan Turčić 
i nenad Kovačević. 
– omišalj i njivice imaju, možda za 
hnK rijeku malu, ali za našu općinu 
respektabilnu skupinu navijača rijeke 
i zato nam je drago što je rijeka danas 
ovdje, kazala je načelnica općine Mire-
la ahmetović, podsjetivši i na dočeke 
koje su pripremali i koje će i dalje 
pripremati u omišaljskoj zračnoj luci 
po povratku rijeke s važnih gostova-
nja, ali i zahvalivši im na gostovanju u 
oŠ omišalj. omišaljski navijači bodrili 
su s tribina obje ekipe i, iako je rezultat 
ove prijateljske utakmice bio u korist 
rijeke ii, on je svakako sporedan.

14
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ISELJENICI

15

U razdoblju od 27. travnja do 7. svibnja, kao članica otočne dele-
gacije (koju su još činili gradonačelnik Grada Krka Darijo Vasilić, 
načelnik Općine Punat Marinko Žic, predsjednik Općinskog vijeća 
Malinske-Dubašnice Zdenko Cerović, zamjenik načelnika Općine 
Dobrinj Zdenko Kirinčić, krčki biskup Ivica Petanjak, sopci Edi Mi-
lohnić i Luka Brozić i Tabako band) načelnica Općine Omišalj Mirela 
Ahmetović boravila je u službenom posjetu u Sjedinjenim Američ-
kim Državama, točnije u New Yorku. 

vrijedno rade na očuvanju svojih korijena
Put je realiziran na poziv Kluba otok Krk iz New Yorka, a prven-
stveno zbog proslave 25. godišnjice postojanja Kluba što i jest bio 
središnji događaj čitavog puta  (čemu je prethodila svečana sveta 
misa u crkvi Predragocjene krvi Isusove), a na kojemu je sudjelo-
valo tristotinjak okupljenih. Uz njegova predsjednika, vidno emo-
tivnog Antona Žica, nazočne su pozdravili Vasilić, Žic, Ahmetović i 
Cerović prilikom čega su, osim rođendanskih čestitki Klubu, izrazili 
zahvalnost iseljenicima koji vrijedno rade na očuvanju kulture i tra-
dicije otoka, a posebno zbog činjenice da ljubav prema Domovini i 
svome otoku revno prenose i na svoje mlađe naraštaje.
Naše je iseljenike, osim rada nas općinara, ponajviše zanimalo čuti 
dobre vijesti o investicijama, o manifestacijama, a  posebno su se 
zanimali za proslavu blagdana Duhova i Festival folklora otoka 
Krka te o ulaganjima u crkvu. Naravno, spominjali su se rođaci i 

KRK KOD KRČANA U SAD- DELEGACIJA OTOKA KRKA POSJETILA ISELJENIKE U SAD

daleKo od oToKa, 
s oToKoM U srCU

prijatelji u Omišlju i Njivicama, uputili su se pozdravi desecima ljudi 
poimenično, ali i ukupno svim Omišljanima i Njivičarima, referirala 
je Ahmetović po povratku s dalekog puta, naglasivši da su s ne-
skrivenim oduševljenjem reagirali i na rasplet situacije oko kampa 
Pušća.
Tijekom večeri promovirana je i knjiga “Klub otok Krk-25 anniver-
sary 1991-2016” te trostruki nosač zvuka, CD, tradicionalne glazbe 
otoka Krka.
Poslije “službenog” dijela proslave, uslijedio je i onaj ponešto opu-
šteniji.
Tencalo se uz zvuke sopila, u parovima odjevenima u narodne noš-
nje pojedinog mjesta, uživalo u domaćem zvuku i autentičnom 
ambijentu, a vođenje zabave  potom je prepušteno Tabako bandu.

duhova i u new Yorku
Osim što je feštala na rođenadnu Kluba, načelnica Ahmetović nije 
propustila posebno se družiti s dalekim Omišljanima pa je, tako, s 
njima bila i na posebno priređenoj večeri na kojoj su se služile, a 
što nego domaće delicije poput, primjerice, tradicionalnog kolača 
od ovčjeg sira - presneca. 
Važno je napomenuti da i Omišljani u New Yorku slave Duhovu, 
zavjetni blagdan Omišlja pa sam dobila pozivnicu na slavlje, iako 
neću moći prisustvovati, ali, eto, mislim da je vrijedno znati našim 
stanovnicima da i njihovi rođaci i prijatelji i u Americi, baš kao i 
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mi ovdje, s ne-
strpljenjem oče-
kuju taj blag-
dan, dodala je 
Ahmetović pa 
nastavila o pu-
tešestviji dele-
gacije po Ame-
rici.
Dio delegacije 
sudjelovao je i 
na susretu ise-
ljenika u povo-
du 45. godišnji-
ce Misije Blaženog Ivana Merza koja još od 1971. godine u Astoriji 
neprekidno okuplja vjernike, a tom prilikom predstavnicima Misije 
uručeno  je i priznanje Grada Krka i općina otoka Krka.

iseljenici spremni ulagati u omišalj
Tijekom boravka u SAD-u delegacija je ostvarila kontakte i s Gene-
ralnom konzulicom Hrvatske u New Yorku Spomenkom Cek, ali i s 
brojnim gospodarstvenicima hrvatskih korijena u toj zemlji među 
kojima su, dakako, i Krčani koji su se posebno dokazali u gradnji 
visokokategoriziranih hotela. S njima se posebno razgovaralo o 

gospodarskim temama povezanim s Krkom: prostorno-planskim 
dokumentima, opremanju građevinskih čestica turističkih zona, ali 
i o prostornim potencijalima za izgradnju golf terena.
I ovim posjetom pokazali smo da kao predstavnici lokalnih samou-
prava otoka Krka cijenimo i poštujemo našu iseljeničku zajednicu i 
napore koje ulažu u cilju očuvanja zajedništva i međusobne solidar-
nosti te da smo im zahvalni što, daleko od svojih vjekovnih ognjišta, 
poštuju svoje korijene, zemlju i otok s kojeg su potekli, zaključila je 

Mirela Ahmetović, 
ne skrivajući odu-
ševljenje gostolju-
bivošću, ljubavlju 
i nesebičnom pa-
žnjom što su joj 
njezini domaćini, 
a, dakako, po-
sebno omišaljski 
„Merikani“  pokla-
njali u svakom tre-
nutku i na svako-
me mjestu, držeći 
je „kao malo vode 
na dlanu“. 

E.M.
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KReKo

aUTohTone naMirniCe 
i edUKaTivne radioniCe

KReKo - zabavnu, edukativnu, kulturnu i gastronomsku manifesta-
ciju što se, u organizaciji Općine i Turističke zajednice Općine Omi-
šalj, održava već dugi niz godina obilježile su autohtone namirnice 
i edukativne radionice. 
Posljednji je vikend u travnju bio rezerviran za feštu od šparoga i mla-
doga sira, a u ponudi na njivičkom lukobranu našli su se mladi krčki 
sir u maslinovome ulju, slana riba, pljeskavice i fritaja s ovom zdravom 
zelenom samonikom biljkom. Za sve je prisutne kuhala Srđana Jevtić, 
finalistica prve sezone MasterChefa, uz glazbenu podlogu grupe Largo. 

Feštu su uljepšali i članovi Folklornog društva 
iz Njivica te njihovi gosti, SRD „Tunera“ iz Su-
petarske Drage, sekcija „Draški tanac“, koji su 
okupljenima pokazali bogatstvo i raznolikost 
narodnih nošnji, običaja i plesova, a odušev-
ljena ih je prvomajska publika nagradila veli-
kim pljeskom. – Ovaj posjet, kao i uzvratni koji 
će se dogoditi na jesen, potaknut je činjeni-
com da se susjedi s kvarnerskih otoka, udalje-
ni u ovom slučaju niti 25 morskih milja, danas 
uopće ne poznaju i nikada nisu kročili na su-
sjedni otok, a većina ih je posjetila Rim, Beč, 
Pariz, SAD..., rekao je predsjednik njivičkoga 
Folklornog društva Zlatko Jurković. Uz obila-
zak Njivica i Omišlja, organizirana je i folklorna 
radionica u kojoj su članovi oba društva na-
izmjence predstavili svoja tradicijska glazbala 
- sopele i mih, kanat po staru, muške i ženske 
nošnje, tance i kante, što je izazvalo veliko 
zanimanje svih prisutnih. Nakon službenog 
nastupa, folkloraši su se prigodnom pjesmom  
„...kad Nadalina muti jaja, zamuti pamet svi-

ma...“ uputili prema velikoj padeli u kojoj je bila fritaja od jaja sa 
šparogama koje je mutila spomenuta finalistica MasterChefa.
Početkom svibnja KReKo je gostovao i u dječjim vrtićima u Njivica-
ma i Omišlju, gdje je, u suradnji s Pomorskim i povijesnim muzejem 
Hrvatskog primorja i njihovom sekcijom Čudotvornica na putu, or-
ganizirana radionica na temu gromača. Mališani su kroz praktičan 

Za zdrave namirnice čeka se u redu

„Draški tanac“, gosti iz Supetarske Drage

rad i niz zabavnih aktivnosti upoznali kamen kao tradicionalni 
građevni materijal i kameni zid, odnosno gromaču.
Zbog loših vremenskih (ne)prilika, drugi je KReKo vikend bio preba-
čen tjedan dana kasnije, 21. svibnja, kada su se omišaljskom Placom 
širili mirisi janjetine, koju su pripremili domaći ugostitelji Kaštel i Uli-
kva, a kraj svibnja obilježit će fešta od plave ribe, odnosno bogata 
ponuda ribljih specijaliteta u kojoj će moći uživati svi njivički gosti.

E.J.

Masterchefica u 
Njivicama
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novosTi iz TUrisTiČKe zajedniCe 
općine oMiŠalj 17

OPG Vizin i OPG Blažanović te OPG Josip Povijač

Cvijeće za ljepše vrtove i balkone
Proljeće je vrijeme kada počinju pripreme za turističku sezonu, a 
da bi svojim gostima pružili jedinstveni doživljaj, brinu se i privatni 
iznajmljivači koji veliku pažnju pridaju svojim vrtovima i okućnicama. 
Da bi nagradila njihov trud, Turistička zajednica Općine Omišalj su-
financirala je njihov put u Pordenone na Orto giardino, veliki sajam 
cvijeća, s kojega su se mnogi vratili s pokojom novom sadnicom za 
svoj mali raj. 
Tradicionalno, sredinom travnja TZ je organizirala i dvodnevni 
sajam cvijeća u Omišlju i Njivicama, gdje su se po pristupačnim 
cijenama mogle kupiti sadnice ukrasnog i balkonskog cvijeća, 
trajnica, lončanica, začinskog i ljekovitog bilja te sadnica rajčice, 
paprike, jagoda, blitve, tikvica i ostaloga sezonskog povrća. Dio 
sadnica TZ je darovala dječjim vrtićima u Njivicama i Omišlju, a 
one su već pronašle svoje mjesto u dječjem cvijetnjaku.

Tečaj talijanskoga jezika
Svake godine turistički djelatnici i radnici u turizmu, zahvaljujući Turističkoj 
zajednici Općine Omišalj, imaju priliku obnoviti znanje jednoga stranoga 
jezika. Posljednjih je godina to bio njemački jezik, a ovoga su se proljeća 
usavršavali u talijanskom jeziku. Trideset i pet polaznika s područja općine 
Omišalj dva je puta tjedno pohađalo besplatan početnički tečaj, kojega je 
vodila Marijana Tomašić, prof. talijanskoga i njemačkoga jezika. – Tečajevi 
se već godinama naizmjence održavaju u Njivicama i Omišlju s ciljem da 
svim našim djelatnicima u turizmu omogućimo učenje osnova jednoga do-
datnog stranog jezika. Na tečajeve se redovito odazivaju naši mještani i već 
su dobrim dijelom svladali osnovnu komunikaciju na tim jezicima, rekla je 
Katica Jakovčić, direktorica Turističke zajednice Općine Omišalj.

Besplatno učenje stranih jezika

novi ŽivoT 
KaMpa “pUŠća”

S 31. ožujkom kamp “Pušća” i definitivno je zakoračio u novu eru. 
Naime, toga dana u sjedištu općinske Uprave potpisan je Ugovor 
o osnivanju prava građenja između Općine Omišalj i tvrtke Hadria 
kao novog zakupnika, odnosno, službeno rečeno, nositelja prava 
građenja.
Tim Ugovorom Hadria se, između ostaloga, obvezala, sukladno 
Urbanističkom planu uređenja tog područja, urediti kamp što će 
biti kategoriziran s minimalno tri zvjezdice. Potom, obvezala se o 
svom trošku izgraditi trafostanicu te urediti nerazvrstanu cestu do 
uređaja radijske zrakoplovne komunikacije, odnosno uređaja za 
zrakoplovnu sigurnost kontrole leta. Isto tako, obvezala se u roku 
od pet godina izgraditi objekte, odnosno osigurati smještajne ka-
pacitete i za njih ishodovati sve potrebne dozvole.
Preuzela je Hadria, dakako, na sebe i neke financijske obveze pa će 
tako sve vrijeme trajanja Ugovora, što znači sljedećih 20 godina, 
vlasniku nekretnine, Općini Omišalj, plaćati stalnu i promjenjivu 
godišnju naknadu. Promjenjiva iznosi četiri posto od ukupnoga 
godišnjeg prihoda ostvarenog obavljanjem djelatnosti u kampu, 
dok ona fiksna iznosi 260 tisuća eura. Sukladno preuzetoj obvezi, 
Hadria je za 2016. godinu na račun Općine već uplatila stalnu na-
knadu u iznosu većem od 2,4 milijuna kuna.

E.M.
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Edukativna radionica za privatne iznajmljivače

Mali iznajmljivač – veliki posao
U sklopu priprema za turističku sezonu, turistički 
vodiči s područja Kvarnera te hotelijeri i djelatnici 
u turističkim agencijama sredinom su ožujka u op-
ćinskoj Vijećnici prisustvovali predavanju Sakralna 
kulturna baština i bioraznolikost Omišlja i otoka 
Krka, radno nazvanoga Doživljaj za suvremenoga 
gosta, u sklopu kojega su obišli najznačajnije turi-
stičke punktove općine Omišalj. O bioraznolikosti 
otoka je govorio Marko Randić iz Javne ustanove 
Priroda, dok se na kulturnu baštinu općine Omišalj 
i otoka Krka osvrnuo Marijan Bradanović. Vrijedno 
je predavanje organizirala TZ otoka Krka, uz po-
kroviteljstvo Općine Omišalj i općinske Turističke 
zajednice.
Potkraj travnja u hotelu Adriatic u Omišlju je održana 
iznimno korisna i vrlo dobro posjećena edukativna ra-
dionica za privatne iznajmljivače. Brojne pristigle iznaj-
mljivače zaintrigirale su teme marketinga obiteljskog 
smještaja i poslovanja s lokalnim turističkim agencija-
ma, o čemu je govorila Anamarija Cicarelli, voditeljica 
Savjetovališta za obiteljski smještaj. Na radionici je bilo 
govora i o eVisitoru, informacijskom sustavu za prijavu 
i odjavu turista.

prijava i odjava turista isključivo preko eVisitora
Od 1. siječnja 2016. godine Turistička zajednica Općine Omišalj 
započela je s korištenjem jedinstvenoga informacijskog sustava 
eVisitor, što služi za prikupljanje i obradu podataka o pružatelji-
ma usluga smještaja te njihovim smještajnim objektima, za pri-

Turistička zajednica na društvenim mrežama
S ciljem modernizacije turističke djelatnosti i komunikacije, pro-
gram i rad Turističke zajednice Općine Omišalj od sada možete 
pratiti i na društvenim mrežama – Facebooku, a uskoro i na Insta-
gramu, Pinterestu i Twitteru. 
Naime, nakon promjene vizualnog identiteta, a odlukom Turi-
stičkog vijeća TZ Općine Omišalj, pokrenute su društvene mreže 
Turističke zajednice i destinacije, kako bi se omogućio veći doseg 
i interakcija s trenutnim i potencijalnim gostima.
Novi komunikacijski kanali omogućuju lakšu razmjenu informacija 
s iznajmljivačima, turističkim djelatnicima, ugostiteljima, ali i sa-
mim mještanima, pa je jedan Facebook profil namijenjen mješta-
nima Omišlja i Njivica i svima koji neposredno rade u turizmu te se 
na njemu objavljuju sve tekuće informacije, obavijesti i događanja 
te novosti iz djelokruga zakonodavstva, propisa, edukacija i sl., dok 
je druga FB stranica, kako ističe direktorica TZ Općine Omišalj, za-
mišljena kao destinacijska, namijenjena je brandiranju destinacije 
i informiranju gostiju o svim događanjima na području Njivica i 
Omišlja. Ona je namijenjena isključivo gosti-
ma, lišena za njih nepotrebnih informacija i 
pisana na engleskome jeziku. 

javu i odjavu turista, prijavu i odjavu vlasnika kuća i stanova za 
odmor te svih osoba koje borave u njima, obračun i kontrolu 
naplate boravišne pristojbe. Iz TZ poručuju da su svi dosadašnji 
načini prijave i odjave turista prestali važiti i više se ne koriste, već 
se navedeno vrši isključivo putem eVisitora. Sustav je besplatan 
i bit će dostupan svim korisnicima putem interneta, bez potrebe 
za instalacijom na računalu. 
pozivaju se svi iznajmljivači i vlasnici kuća i stanova za odmor 
da u uredima Tz-a u njivicama i omišlju preuzmu pristupne 
podatke za sustav. Potrbno je predočiti:
• iznajmljivači: osobnu iskaznicu nositelja odobrenja za pružanje uslu-

ga u domaćinstvu
• vlasnici kuća i stanova za odmor: vlasnički list, osobnu iskazni-

cu i dokument iz kojega je vidljiv OIB vlasnika

Aktivne su i tri web-kamere, koje možete uživo pratiti na web-
stranicama Turističke zajednice. Uz onu koja je usmjerena od 
JANAF-a prema staroj gradskoj jezgri Omišlja i one u Njivicama 
kod staroga ribara, nova je kamera postavljena i na Mirinama i 
ažuriraju se svakih 30 sekundi.
Dodajmo i da u turističkim uredima, agencijama i hotelima na otoku 
Krku možete preuzeti zajednički kalendar događanja za cijeli otok, 
sistematiziran prema mjesecima, kako bi što više događaja i infor-
macija bilo uvršteno u njega. Tu se, dakako, nalaze i podaci o kultur-
nim, zabavnim i gastronomskim događanjima na području općine 
Omišalj, od predsezone do posezone. Uz već poznate i dobro uho-
dane manifestacije, poput KReKa, Rapsodije vatrometa, Festivala 
pučkog teatra, Antičkih večeri i brojnih koncerata, iz TZ najavljuju 
novu dvodnevnu manifestaciju koja će oživjeti Njivice i po kojoj će, 
nadaju se, to ribarsko mjesto postati prepoznatljivo. – Početkom ruj-
na, s namjerom produžetka turističke sezone, u Njivicama će se odr-
žati Ribarski dani. Poanta je pokazati našim gostima, ali i lokalnom 
stanovništvu, kako se nekada živjelo od ribe, na koji se način lovilo, 

pripremalo ribu i sl., a sve uz gostovanje po-
znatih kuhara, nastup klape, ribarsku feštu i 
dobru glazbu, najavila je Jakovčić.

E.J.
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znansTveno, KUlTUrno, 
povijesno i TUrisTiČKo blago

Svaka u zemlju zabijena lopata novo sa-
znanje, svaki novi iskopani kamen, ustvari, 
nova je prošlost, nova povijest omišaljsko-
ga kraja. Upravo takav scenarij pišu, a tko 
zna kakve još tajne pod zemljom skrivaju 
Mirine, odnosno Mirine-Fulfinum, stoljeći-
ma, dijelom i tisućljećima star urbani kom-
pleks drevnoga Rima.
- Struka je nepodijeljenog mišljenja- ar-
heološka zona Mirine-Fulfinum iznimno 
je vrijedna i bogata, sastoji se od šest vrlo 
zanimljivih punktova, a obuhvaća široko 
vremensko, odnosno povijesno razdoblje.
Antički grad započinje živjeti već u prvoj 
polovici 1. stoljeća kada se počinje graditi, 
a živi sve do 7. stoljeća. U kasnijem razdo-
blju, pak, odmah pored u 5. stoljeću počinje 
gradnja ranokršćanske crkve što je, baš kao i 
širi suburbani dio bio korišten i poslije 7. sto-
ljeća, dublje u srednji vijek. Preciznije, istra-
živanja su sasvim pouzdano dokazala da se 
na tom lokalitetu živjelo, koristilo ga se i u 9. 
stoljeću pa se, dakle, govori o čitavom tisuć-
ljeću u kojem se živjelo u uvali Sepen, poja-
snila je Morana Čaušević Bully, arheologinja 
koja i vodi istraživanja na Mirinama.
Nije se tu samo umiralo i pokapalo pokoj-
nike već je život doslovno bujao iako mno-
gi pogrešno donose zaključke vidjevši uko-
pna mjesta, grobove.
- Takva su razmišljanja i dovela do pogreš-
nih tumačenja da je grad živio samo do 4. 
stoljeća jer tada unutar njega počinju poje-
dinačni ukopi. A to je, ustvari, nonsens jer 
pokojnika tu pokapa njegova obitelj koja u 
tom gradu i živi.

novi nalazi
Kako bilo, arheolozi trenutačno obavljaju 
iskapanja i istraživanja na sjeverozapdnom 
dijelu arheološkog kompleksa, na mjestu 
što je predstavljalo suburbanu zonu neka-
dašnjeg područja.
- Tu sada imamo elemente što su pripadali 
ekonomskim instalacijama, dakle raznim ba-
zama za preše maslina ili grožđa, a, s druge 
strane, postoji nekoliko elemanata što bi 
mogli govoriti u prilog postojanju svetišta 
na mjestu gdje sada istražujemo, a riječ je o 
vremenu prije kršćanstva kao nametnute je-
dine religije, pojasnila je voditeljica projekta.
Kako je uvodno rečeno, zavirivanje u ze-
mlju, ustvari, već godinama otkriva neke 
nove detalje tog nalazišta, mnoštvo deta-
lja što arheolozima pružaju nova saznanja 
i otkrića, a Mirine-Fulfinum kao kompleks 
specifičan je sam po sebi.

NEPROCJENJIVA VRIJEDNOST OMIŠLJA MIRINE-FULFINUM

- Ono što je definitivno specifično jest spo-
menuta ranokršćanska crkva što je iznimno 
dobro sačuvana, a koja ima vrlo rijedak atrij. 
K tome, imamo ovdje forum na kojemu su 
istraživanja dokazala prisutnost kasnoan-
tičkih slojeva i struktura. Na koncu, uz onaj 
u Puli, to je jedini temeljito istražen forum. 
Uopće, Fulfinum je rijetko arheološko nala-
zište na kojemu imamo konkretne rezultate 
vezane uz takve ili slične gradske cjeline, 
rekla je Čaušević Bully. Do danas je ustva-
ri u potpunosti ili barem najvećim dijelom 
istražen dio nalazišta: rimski grad Fulfinum, 
odnosno forum, glavni trg, zatim kasnoan-
tički mauzolej, crkva, groblje, terme.
Neka od rješenja, ne samo graditeljskih već 
onih životnih, funkcionalnih upravo su zadiv-
ljujuća. Primjerice, ona u termama što su ih 
stari Rimljani koristili za opuštanje, uživanje, 
vjerojatno i rehabilitaciju. Riječ je o nekoliko 
prostorija okrenutih prema moru što su, go-
tovo nevjerojatno znamo li u koji vremenski 
kontekst smještamo priču, imale podno grija-
nje osmišljeno uz pomoć peći koju su ložili, a 
topli je zrak strujao ispod poda. Tako su stari 
Rimljani grijali i morsku vodu što je ulazila u 
iskopane male bazene korištene za uživanje.

Cilj- arheološki park
Pred arheolozima su još godine i godine, 
vjerojatno i desetljeća istraživanja i otkri-
vanja nekih novih činjenica o ovom arhe-
ološkom lokalitetu. Do sada je, međutim, 
istraženo i više no dovoljno da Omišljani 
ustvrde da raspolažu blagom neprocjenjive 
vrijednosti. Zna to i općinska vlast koja, na 
kraju krajeva, svoje blago već i valorizira.
- Poznato je, tu na Mirinama tijekom cije-
loga ljeta organiziraju se najraznovrsnije 
manifestacije, od zabavnih preko znan-
stvenih i edukativnih namijenjenih djeci do 
kulturnih, a ne zaboravimo da su nas lani 
posjetili arheolozi iz 19 zemalja svijeta na 
znanstvenom skupu što je ovdje organizi-
ran. Isto tako, tradicionalno se na Mirinama 
organiziraju i Antičke večeri, rekla je općin-
ska načelnica Mirela Ahmetović, naglasivši 
da se na tome nipošto neće stati.
- Prvenstveni je cilj sve ono što je do sad 
istraženo, ali i ono što će u budućnosti biti 
dovoljno predstaviti i otvoriti da bi u skoroj 
budućnosti ovdje bio osmišljen i otvoren 
arheološki park kao još jedna omišaljska 
turistička atrakcija, ali, nadam se, i omiljeni 
kutak okupljanja svjetske stručne javnosti, 
zaključila je Ahmetović.

E.M.
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Petu godinu zaredom volonteri iz cijele Hrvatske udružili su snage 
i priključili se jednodnevnim globalnim akcijama, čišćenju divljih 
odlagališta otpada i čišćenju mora, podmorja i priobalja. Zelena i 
Plava čistka, odnosno Let’s do it Croatia! i Let’s do it Mediterranean! 
i ove su godine okupile osamdesetak stanovnika općine Omišalj, 
članova brojnih udruga, mjesnih odbora, vatrogasce, općinske vi-
jećnike i djelatnike općinskoga Upravnog odjela, ali i goste iz Rije-

zelena i plava ČisTKa  ZA LJePŠI oKoLIŠ
ke, Delnica, Karlovca i Bakra te Srbije i Slovenije, koji su 30. travnja 
spremno zasukali rukave i prionuli čišćenju plaže Piškira. Na poziv 
Ronilačkog kluba Njivice, Plavoj su se čistki i čišćenju mora i pod-
morja u uvali Voz spremno odazvali njihovi kolege iz okolnih roni-
lačkih klubova, njih tridesetak. Kao i prethodnih godina, Općina je 
za sve vrijedne volontere osigurala radni materijal - rukavice i vreće 
te, u suradnji s Hotelima Omišalj, okrepu i ručak. Isto se područje 
čistilo i prošle godine i, iako je bilo zamjetno manje smeća i napla-
vina što ih je naneslo more, u tren je oka prikupljeno 30 kubika ot-
pada te su napunjena dva kontejnera raznoga smeća, najviše boca 
i automobilskih guma. Za sitni otpad nakupljen na plaži – najlonske 
vrećice, granje, razne štapiće, dijelove obuće i slično, kao i porav-
navanje morskoga žala, unajmljeni su radni stroj i kamion, uz čiju 
je pomoć jedna od ljepših plaža u općini ponovno dovedena u red. 
Dodajmo i da su školska djeca na plaži prikupljala plastične čepo-
ve, koje su potom poslali Udruzi oboljelih od leukemije i limfoma 
iz Čakovca, a sredstva dobivena njihovim recikliranjem, izradom i 
prodajom izrađenih predmeta namijenjena su kupnji skupih lijeko-
va za liječenje malignih bolesti.  

E.J.

Tridesetak ronioca 
čistilo uvalu Voz

Čepovi za 
skupe lijekove

Tijekom travnja i srpnja, osim u Zelenu i Plavu čistu, brojne su se 
udruge s područja Omišlja i Njivica uključule u također standardne 
akcije čišćenja ili naprosto uljepšavanja svojih mjesta, a njihovi čla-
novi bili su aktivni na raznim punktovima. 
Lovačko društvo tako je uređivalo put do jezera, ali su njegovi čla-
novi tradicionalno sudjelovali i u akciji prikupljanja otpada iz šuma 
na području općine, a u tome im je pomogla i ekipa iz Konjičkog 
kluba Njivice.
Članovi Ronilačkog kluba Njivice i KSRM Big OM dva su puta čistili 
podmorje u  Omišlju i Njivicama.
Dvadesetak članova ŠRD Zubatac početkom travnja čistilo je plaže 
ispod Učke i Mirlića.
Omišjanski babani uhvatili su se posla čišćenja plaža Slivanjska te 
one u ulici Stran.
Babani su, pak, prionuli poslu sredinom travnja i uredili najprije 
uvalu Selehovica, a potom i lokalitet Mirine.
U Udruzi Obitelj za mlade i Šahovskom klubu Kijac odlučili su ure-
diti prolaz iza Društvenog centra Kijac i oslikati ga.
Članice i članovi Društva za poljepšavanje Omišlja bojili su košarice 
za otpatke uz omišaljske šetnice, a s prijateljima iz Otvorenog ka-
zališta su uredili i dvorište prostora kojim se koriste (ex Bukaleta).

EKOMIŠALJ

uDruGe u eKoloŠKiM aKCijaMa

Aktivni su bili i sportaši pa su tako u Rukometnom klubu Omišalj 
odlučili očistiti plaže u Kijcu, boćari Trstene uređivali su Rajsku ce-
stu, a veslači Glagoljaša čistili su uvalu Pesja.
Članovi Udruge antifašističkih boraca i antifašista uklanjali su ot-
pad u ulici Gromačine, a pčelari iz Kadulje pridružili su se akcijama 
karnevalskih udruga.
Članovi PD Obzova, pak, početkom travnja čistili su prostor istoč-
no od ograde kampa Pušća do rta Veli Kijec.
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OŠ OMIŠALJ

Ulaganje, UljepŠavanje, drUŽenje...
zamjena stolarije 
Ljetni praznici, unatoč činjenici da će školarci 
i njihovi učitelji odmarati, ne znači da će u 
Osnovnoj školi Omišalj biti neradno. Štoviše! 
Tijekom srpnja i kolovoza u njoj će biti vrlo 
radno, a sve kako bi zaposlenici i učenici od 
jeseni radili i učili u boljim uvjetima. 
Javnosti su poznati slučajevi pucanja stolarije 
tijekom bure, a, osim toga, zbog njezine troš-
nosti grijanje prostora nije dovoljno efikasno 
i ne zadovoljava standarde kakve škola i Op-
ćina žele osigurati djeci.
Projektom je predviđena zamjena stolarije 
što će podrazumijevati i ugradnju dvostru-
kih stakala s međuprostorom ispunjenim 
plinom i low-E premazom na jednom staklu. 
Odabrani profili, ovisno o poziciji otvora, 
predviđaju dijelom PVC, dijelom aluminijski 
s prekidom toplinskog mosta. Očekivana 
ušteda na ukupnoj potrebnoj energiji za gri-
janje zgrade iznosit će oko 20 %.
Projektom su, osim spomenutog, predviđeni 
i sljedeći radovi: pripremni radovi (demon-
taža i montaža rasvjetnih tijela – 100 kom), 
izrada i ugradnja aluminijske stolarije (37 
prozora, 21 vrata, 65 stijena), zidarski ra-
dovi (popravak špaleta poslije demontaže 
stare i montaže nove stolarije), fasaderski 
radovi, kamenorezački radovi (dobava, izra-
da i ugradnja kamenih prozorskih klupica i 

općina plaća udžbenike
iz proračuna općine omišalj za iduću će školsku godinu biti osigurana znatno veća 
sredstva za nabavku osnovnoškolskih udžbenika i radnih bilježnica nego ranijih go-
dina. podsjetimo, do sada je općina osiguravala sve udžbenike i radne bilježnice za 
učenike prvih razreda, a za polaznike drugih razreda bon za udžbenike u vrijednosti 
od 300 kuna.
od školske godine 2016./2017., pak, za prvašiće će ponovo biti osigurani svi udž-
benici i radne bilježnice, ali ovaj put i pernice, a za sve ostale učenike oŠ omišalj 
općina je osigurala sve udžbenike bez ikakve naknade. za tu svrhu iz proračuna će 

biti izdvojeno 188.000 kuna.

Uređeno školsko dvorište
U sklopu programa “Eko-škola” kojeg finacira Općina Omišalj, tijekom travnja uređen je 
školski okoliš. Konkretno, riječ je o uređenju dvorišta iza škole. Neugledan i za djecu ne-
pristupačan prostor iza školskih učionica nižih razreda i školske sportske dvorane uređen 
je uklanjanjem i razbijenem golemog kamenja, poslije čega je teren ukupne površine 504 
m2 prekriven drobljencem i jalovinom i na kraju poravnat.
Taj dio školskog okoliša danas je, tako, pristupačan i oku ugodan te po-
godan za izvanučionične nastavne aktivnosti ili za slobodno vrijeme djece. 
U planu je postavljanje klupica i koševa za smeće, a u skoroj budućnosti prostor se planira 
oplemeniti sadnjom autohtonoga mediteranskog bilja o kojem bi brinuli učenici škole.
Vrijednost radova iznosila je oko 34.000 kuna.

E.M.

nogometaši rijeke u oŠ omišalj
U sklopu projekta HNK Rijeka prijatelj dje-
ce, Ivan Vargić, Filip Bradarić i Gerald Diyo-
ke, igrači riječkog prvoligaša, posjetili su 
početkom svibnja Osnovnu školu Omišalj. 
Stotinjak djece dočekalo je riječke nogo-
metaše ispred škole, a jednosatno vrhun-
sko druženje prošlo je kao u trenu.

pragova na vratima, ukupno 300 komada) te 
ličilački radovi (gletanje i ličenje).
Procijenjena vrijednost radova iznosi oko 
1.000.000,00 kn. Primorsko-goranska žu-
panija, osnivač škole, poduprijet će ih s 
300.000,00 kn, a ostatak sredstava osigurat 
će Općina Omišalj.
Treba reći i da je projekt bio prijavljen na na-
tječaj resornog ministarstva, međutim zbog 
uvriježenog problema velikog indeksa razvi-
jenosti Omišlja nije skupio dovoljnu količinu 
bodova. Bez obzira na to, Općina Omišalj 
neće dozvoliti da njezini najmlađi stanovni-
ci nemaju zadovoljavajuće uvjete za odgoj i 
obrazovanje pa će već iduću školsku godinu 
mali školarci imati daleko bolje i sigurnije 
uvjete svog školovanja, poručili su iz Općine.

E.M.

Igrači su se zahvalili na gostoprimstvu, od-
govarali na brojna pitanja učenika: je li Var-
giću žao što odlazi iz Rijeke, jesu li treninzi 
Matjaža Keka jako naporni, koji su igrači 
međusobno najbolji prijatelji..., ali i upozo-
rili djecu da prije svega moraju biti dobri 
u školi, a tek potom razmišljati o sportu i 
slobodnim aktivnostima. Gerald, Vargić i 

Bradarić podijelili su i pregrš autograma, a 
potpisivali su se na sve što je djeci došlo 
pod ruke: zastavice, lopte, majice, kopač-
ke...  
Izražavajući nadu da su se lijepo i ugodno 
proveli, igračima HNK Rijeke zahvalio se 
ravnatelj OŠ Omišalj Žarko Žarković. 

E.M.
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Živim život bez nasilja zajednički je nacionalni 
preventivni projekt Ministarstva unutarnjih 
poslova i Ministarstva znanosti, obrazova-
nja i sporta, usmjeren na sprečavanje nasilja 
prema ženama, nasilja u obitelji, nasilja među 
mladima te izgradnje kulture nenasilja i to-
lerancije, u kojem su tijekom travnja i svib-
nja sudjelovali učenici viših razreda Osnovne 
škole Omišalj i Područne škole Dobrinj. Pro-
gram se sastojao od tri ključne komponente: 
interaktivne radionice, umjetničko-eduka-
tivnoga programa i interaktivne parlaonice. 
U prvoj su se radionici, održanoj 22. travnja, 
učenici šestih i sedmih razreda upoznavali 
s oblicima i problemima nasilja, zakonskim 
mogućnostima njegova sprečavanja i pri-

ŽIVIM ŽIVOT BEZ NASILJA

NASILJe Je GoLeM DruŠtveNI ProBLeM

Dječji vrtić Katarina Frankopan tradicionalno 
je, krajem travnja, organizirao Tjedan otvore-
nih vrata tijekom kojega su polaznici vrtića i 
članovi njihovih obitelji sudjelovali u raznim 
tematskim aktivnostima i igrama. S obzirom 
na to da krčke vrtiće krasi titula eko vrtića, sve 
su programske aktivnosti i radionice bile po-
vezane s ekologijom i brigom za zaštitu priro-
de. Najmlađi već dobro znaju da ako čuvamo 
prirodu, ona nam to stostruko vraća. Osim 
uređenja dvorišta i sadnje voća, povrća, cvi-
jeća i začinskog bilja, u omišaljskom je vrtiću 
održana i edukativna radionica o pčelarstvu, 
tijekom koje su mali znatiželjnici imali pregršt 
pitanja za pčelara Mirka Almašija. Od karton-
skih su kutija izradili maketu Omišlja, a stigli su 
se i natjecati u sportskim igrama na nogomet-
nom igralištu, gdje im se pridružila i općinska 
načelnica. Tjedan otvorenih vrata zatvorili su 
završnom priredbom i zajedničkim druženjem. 
Njivički su vrtićarci, zajedno sa svojim odga-
jateljicama i roditeljima, također bili vrlo vri-
jedni. Šezdesetak se roditelja odazvalo radnoj 

Tjedan oTvorenih vraTa U djeČjiM vrTićiMa
akciji uređenja dvorišta te ga u dva dana do-
velo do neprepoznatljivosti. Osim nove boje 
na pročeljima balkona, ogradama, stolovima 
i klupicama, od automobilskih su guma izra-
dili svakojake životinje – gusjenice, kornjače, 
zebre i sl., namijenjene igri ili, jednostavno, 
dekoraciji. Novi rekviziti za igru u dječjem 
dvorištu, kao i novi povrtnjak i cvijećnjak, 
svakako će mališanima boravak u dječjem 
vrtiću učiniti ugodnijim. A kako su tijekom 
pedagoške godine puno radili i učili o glazbi, 
u kreativnim su radionicama od ambalažnog 
materijala izradili glazbene instrumente. - Že-
ljeli bismo posebno zahvaliti roditeljima Pe-
ranović, Čočić i Spicijarić koji su dali velik do-
prinos u iskopu, betoniranju i izradi životinja 
od drva i guma, kao i svim ostalim roditeljima 
koji su se u velikom broju odazvali našem po-
zivu i na bilo koji način sudjelovali u radioni-
cama. Također, moramo zahvaliti i G.P.P. Mikić 
d.o.o, što su nam donirali pijesak za pješča-
nik, Turističkoj zajednici Općine Omišalj na 
sadnicama i, naravno, Općini Omišalj, od koje 

smo dobili materijal za farba-
nje i novu ljuljačku. Sada naše 
dvorište izgleda puno urednije 
i privlačnije za igru, istaknula je 
voditeljica dječjeg vrtića u Nji-
vicama, Ksenija Sobotinčić.

E.J.

„Nasilje, za nasilje nema opravdanja“, 
u režiji Zijaha Sokolovića

javljivanja. Radionicu su vodili Nikša Jelovčić, 
voditelj Službe za razvoj policijskog obrazo-
vanja i Iva Valenčić iz nevladine organizacije 
Status M. Potom je za sve učenike i uzvanike u 
predvorju Škole održana zanimljiva predstava 
„Nasilje, za nasilje nema opravdanja“, u režiji 
Zijaha Sokolovića, UN-ova ambasadora do-
bre volje za toleranciju i nenasilje.
Posljednja komponenta projekta u kojem su 
sudjelovali učenici sedmih razreda, eduka-
tivni kviz o jednom od najvećih društvenih 
problema, održana je 4. svibnja. Sedmaši su 
odgovarali na pitanja o različitim oblicima na-
silja: vršnjačkom, obiteljskom, elektroničkom, 
spolnom, ponavljajući naučeno iz prijašnjih 
komponenti. Kroz kviz su ih vodile policijske 

službenice za prevenciju, Jasmina Zmajla i 
Ingrid Mavrić te psihologinja Nataša Maka-
run Dječjeg doma TIĆ, Rijeka. – Učenici su 
pokazali izvrsne rezultate, a pobjednička je 
skupina imala samo jedan netočan odgovor, 
što pokazuje na učinkovitost dosadašnjih 
aktivnosti i šire znanje učenika o temi nasi-
lja, rekle su voditeljice trećeg dijela projekta 
Živim život bez nasilja. Po završetku kviza i 
proglašenja pobjednika, uslijedila je među-
sobna diskusija i likovna radionica na temu 
nasilja, a pobjednički će radovi Korine Jureša, 
Lovra Luketića i Maris Čaušević biti poslani 
na državni natječaj u Ministarstvo unutarnjih 
poslova u Zagreb. 

E.J.

Učenici dobro 
osviješteni o 
temi nasilja

Odabrani radovi koji 
idu na državni natječaj

Razgibavanje na 
nogometnom igralištu

Kad se male ruke slože...

Zanimljiva radionica o pčelarstvu
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Uoči Svjetskog dana knjige i autorskih prava, 
a na Dan hrvatske knjige, 22. travnja, u pred-
vorju OŠ Omišalj obilježena je Noć knjige, 
manifestacija kojom se petu godinu zare-
dom daje poticaj kulturi čitanja, potiče raz-

govor o literaturi, književnosti i 
svemu onome što knjiga pred-
stavlja. Druženje i natjecateljske 
igre i ove su se godine pokazali 
kao najbolji načini približavanja 
knjige djeci. Zanimljiv, zabavan 
i edukativan kviz, nazvan „Puno 
zabave uz malo lektire“, kojega 
su osmislile i pripremile učite-
ljice hrvatskoga jezika Dragica 
Vukušić i Ema Jedrlinić, okupio 
je četiri ekipe – Čupakabre, Kak-
tuse, Lavove i Načitane, sastav-
ljene od po jednog učenika iz 

noć Knjige U 
oŠ oMIŠALJ

Dolaskom sunčanih dana i proljetnih pra-
znika, Konjički klub Njivice je odlučio iz-
mamiti najmlađe iz zatvorenih prostora i 
za njih organizirati zanimljive aktivnosti u 
prirodi. Školske klupe mali su rekreativci 
tako zamijenili konjičkim sedlom i sport-
sko-edukativnim radionicama na svježem 
zraku, upisavši se u Malu školu jahanja. 
Četiri radionice u trajanju od po dva škol-
ska sata pohađalo je dvadeset i dvoje ma-

– paket zdravlja, rekreacije i uživanja

lih jahača početnika, koji su po završetku 
dobili i zasluženu diplomu. Budući jahači 
su, uz one opće stvari poput ponašanja u 
blizini konja, hranjenja, timarenja i vođenja 
na povodcu, naučili opremiti konja, pravil-
no uzjahati, jahati uz pratnju i samostalno, 
a jahali su i u kombinaciji s različitim rav-
notežnim vježbama na konju. Edukativne 
radionice s konjima opisali su kao paket 
zdravlja, sporta, rekreacije i, povrh svega, 

ProLJetNA ŠKoLA JAhANJA

Za proljetne praznike 
u Školi jahanja

U okviru svojega glavnog projekta za 2016. 
godinu, nazvanog „Omišaljska rapsodija“, 
Otvoreno kazalište Omišalj je za svoju vjer-
nu publiku početkom svibnja pripremilo 
monodramu „Žena s tisuću lica“. U glavnoj 
je ulozi bila članica Kazališta, mlada glumica 
Ratka Višnić koja je, kroz presjek odabranih 
monologa različitih ženskih likova iz drama 
poznatih svjetskih i domaćih pisaca od an-

otvoreNo KAZALIŠte oMIŠALJ  
nastavlja s umjetničkim programom

uživanja. – Uz škole jahanja i organizacije 
rođendana za djecu, nastojimo upotpuniti i 
turističku ponudu otoka Krka jahačkim tu-
rama oko Jezera za jahače s i bez iskustva, 
a ove godine planiramo započeti i surad-
nju s Kampom Njivice, rekla je Laura Kolić, 
voditeljica njivičkoga Konjičkog kluba koji, 
spomenimo, postoji još od 2003. godine i 
broji dvadesetak članova. 

E.J.

R. Višnić

tike do danas, publiku potaknula na promi-
šljanje o temama povezanim s vlašću, čašću, 
moralom i teškim obiteljskim odnosima te 
njihovim posljedicama. Monolozima koji za 
središnju temu imaju malograđanštinu i ljud-
sku glupost, nasmijala je publiku, a glazbena 
podloga Augustina Augustinovića upotpuni-
la je umjetnički doživljaj. 

E.J.

četvrtog, petog, šestog, sedmog i osmog 
razreda. Učenici su se, između ostaloga, 
natjecali u matematici, zoologiji, rješavanju 
križaljki, rječalici, asocijacijama, premetaljci i 
traženju ljubavnih parova, a sve su, naravno, 
povezivali književni naslovi, književni poj-
movi i likovi iz književnih djela. Neizvjesnost 
je trajala do samoga kraja, a najviše sreće 
i znanja pokazala je ekipa Načitani, oprav-
davši tako svoj naziv. Svi su učenici dobili 
priznanja i prigodne straničnike, a pobjed-
nici i simbolične nagrade.
Inače, Noć knjige 2016. bila je u znaku obi-
lježavanja dviju velikih obljetnica u svjetskoj 
književnosti: 400 godina od smrti Williama 
Shakespearea i Miguela de Cervantesa, kao 
i 100. godišnjici od prvog objavljivanja Pri-
ča iz davnine Ivane Brlić-Mažuranić. 

E.J.

Puno zabave uz 
malo lektire
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DAMIR KEDŽO, SVE POPULARNIJI OMIŠALJSKI PJEVAČ KOJEMU I HRVATSKA POSTAJE MALENA

Iznimno talentirani omišaljski pjevač Damir 
Kedžo široj je hrvatskoj publici već godina-
ma poznat. Još od vremena natjecanja u te-
levizijskom showu, kada je prvi put skrenuo 
pozornost na sebe, Damir svojim pjevač-
kim umijećem konstatntno krči vrlo često 
zakrčene puteve domaće estrade. Mnogi 
su festivalski nastupi iza njega, pregršt li-
jepih pjesama, ali je, ustvari, tek nedavno 
“eksplodirao” pobijedivši na velikom na-
tjecanju pjevačkih talenata u Rusiji gdje je 
konkurenciju naprosto pomeo. U ožujku je 
priredio pravi spektakl u riječkoj sportskoj 
dvorani na Zametu, tijekom ljeta će nastu-
pati i pred svojim Omišljanima i sve to bili 
su i više nego dovoljni razlozi da popriča-
mo s vrlo susretljivim Damirom. 

- Reklo bi se da te krenulo posljednjih mje-
seci!?
Moglo bi se reći, no sve je to naprosto pri-
rodan slijed u jednoj priči koja se gradi već 
desetljeće.

- Ako mogu tako reći, tvoj profesionalni 
uzlet kulminirao je u ožujku velikim solo 
koncertom u dvorani na Zametu. Opiši 
malo impresije: cijela velika pozornica tvoja, 
vrhunski instrumentalisti, gosti, odlična re-
akcija publike, širok repertoar pjesama...
Jedan predivan koncert, najveći do sada. 
Lijepo je bilo ne opterećivati se tehničkim 
stvarima i financijama. I pružiti sebi i publici 
predivnu glazbenu večer. Hvala organizato-
ru, SDP-u Rijeke na tome.  Mislio sam da 
će mi 3500 ljudi predstavljati problem, ali 
moram priznati da nikad nisam bio toliko 
opušten. Apetiti su u međuvremenu nara-
sli. Uživao sam nastupati u društvu kolega, 
redom odličnih svirača, pravih umjetnika i 
mojih dobrih prijatelja koji su mi došli u go-
ste i tako uveličali za mene veliku večer koje 
ću se još dugo sjećati.

- Bio sam na tom koncertu i dvoumim je li 
u pitanju trema ili je to jednostavno tvoj stil, 
ali između svake pjesme jako si puno pričao, 
komunicirao s publikom.
Ja zapravo nikad nemam tremu. Osjećam 
iznimno jako uzbuđenje i želju da čim prije 
dođem na stage i dam baš sve od sebe. Ja 
vam i inače jako puno pričam, a komunika-
cija, interakcija s publikom mi je vrlo bitna. 

Želim da se i publika osjeća maksimalno 
opušteno, da zajedno stvorimo dojam da su 
ustvari došli kod mene u goste kući i imamo 
zajedničku feštu. Nemam nikad ništa pri-
premljeno, pričam prema osjećaju. Inače ne 
volim koncerte na kojima izvođač ne komu-
nicira s publikom između pjesama. Nekako 
mi je to plošno i površno. Kad dođete na 
moj koncert i doživite da ne pričam, budite 
uvjereni da me ustvari pojela trema.

ruSKA PoBJeDA

- Sad kada je prošlo nešto mjeseci, pretpo-
stavljam da možeš pribranije sabrati dojmo-
ve iz Rusije gdje si pomeo konkurenciju.
U svakom slučaju događaj i pobjeda koja mi 
je uvelike promijenila život. Dakako, na bolje. 
Upoznavanje s najjačim ljudima iz njihovoga 
glazbenog biznisa, iznimna profesionalnost i 
rad s najjačim tamošnjim televizijskim redate-
ljem Alexandrom Revzinom, druženje s broj-
nim pjevačima s raznih strana svijeta..., puno 
toga velikog i dobrog što sam doživio prvi put 
u životu. Znate, da i nisam pobijedio, donio 
bih doma znanje koje se jako puno plaća.

- Kolika i koja sva vrata ti je otvorila pobje-
da u Rusiji i jesu li se za tebe zainteresirali i 
izvan granica Rusije?
Potpisao sam ugovor s ruskom agencijom 
‘’Unique’’ i estonskom ‘’Unipop music’’. 
Obje surađuju. Upravo to smatram svojim 
golemim uspjehom, potpis za te dvije kuće, 
jer nikad nisam skrivao da bih volio okuša-
ti sreću pjevajući i na engleskom. U ožujku 
sam u Stockholmu snimio tri pjesme koje 
će tijekom narednih šest mjeseci ugledati 
svjetlo dana. Prva već početkom lipnja. Vi-
djet ćemo što će se potom dogoditi, ali već 
sama ta činjenica puno mi znači.

- Koliko ti je ta pobjeda pomogla da posta-
neš svjesniji vlastitih pjevačkih kvaliteta? 
Vjerujem da se pobjeda na tako velikom na-
tjecanju ipak ne može uspoređivati s onom 
na nekom od hrvatskih natjecanja talenata.
Ja sam toga zapravo oduvijek bio svjestan. 
Od malena sam zapravo bio okružen tom 
energijom i ljudima koji su vjerovali da ću 
pjevanjem nešto napraviti od sebe. U ‘’pro-
fesionalni’’ svijet sam možda ušao prerano 
i nespreman, što pjevački, a što umjetnički. 
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I onda se dogodio taj neki negativni publi-
citet. Međutim,  time se ne opterećujem. 
Uvijek pružam svoj maksimum, dajem se 
uvijek 100 posto i bitno mi je dotaknuti 
ljude. I drago mi je da se moja publika iz 
godine u godinu širi. Naravno da određe-
ne nesigurnosti uvijek postoje,  ali zbilja se 
mišljenjima drugih ne opterećujem. Ni na 
jednom životnom polju. Sam sebi sam io-
nako najveći kritičar.

- Jesu li i domaći glazbeni promotori, me-
nadžeri, tekstopisci, skladatelji... od tada po-
stali zainteresiraniji za tebe?
Imam tim ljudi s kojima već godinama ra-
dim i ne bih ih mijenjao. Jedina promjena je 
da me više nije strah reći što želim.

sTrpljivo “TrČiM” ovaj 
MArAtoN

- Od prvih javnih nastupa, od vremena Saše, 
Tina i Kedže do danas, tvoj glazbena karije-
ra razvijala se, rekao bih, prirodnije, možda 
i teže i usporenije od mnogih silnih hrvat-
skih zvijezda i zvjezdica. Zbog čega je tako 
i je li ti ta spoznaja predstavljala problem, 
demotivirala te ili čak i tjerala da ponekad 
razmisliš- što će mi sve to?
Uvijek se dogode trenuci u kojima želiš 
odustati, kada se propitkuješ, tražiš od-
govore na pitanja što te muče i tište.  Bilo 
je trenutaka kad i jesam pomišljao ostaviti 

se svega, ali me život uvijek nekako vratio 
glazbi u profesionalnom smislu. Polovicom 
mojih dvadesetih godina imao sam veliku 
krizu, do te mjere da mi se cijeli život u gla-
vi doslovno raspao. Užasan osjećaj, ali i pri-
lika da sebe izgradiš ispočetka. Od tada me 
ništa ne opterećuje. Ni inflacija pjevača, ni 
stanje na sceni. Imam svoj svijet koji gradim 
i ne opterećujem se ostalim faktorima. Ovo 
je maraton, jako duga utrka u kojoj nema 
opuštanja, života na nekom starom hitu, 
staroj slavi. Tu sam kako bih stalno radio 
na sebi, izgrađivao se, tu sam da ostanem i 
ostavim trag. To je jedino bitno.

- Gdje si ove dane i tjedne, što radiš, gdje 
nastupaš, snimaš li nove pjesme...?
Sada, u trenucima dok radimo ovaj raz-
govor (početak svibnja, op.a.) ustva-
ri sam kući. Uzeo sam odmor sedam 
dana kako bih malo predahnuo. Radim 
na tri kolosijeka i stvarno je ponekad 
jako naporno:  inozemna karijera, ka-
rijera u Hrvatskoj i kazalište. Katkad 
nije lako sve uskladiti. Pogotovo zato 
što volim biti u svemu maksimalno 
unutra, nisam od onih koji će se neče-
ga uloviti pa se time baviti površno. 
Upravo završavam dvije pjesme koje će 
izaći paralelno. Jedna na hrvatskom, dru-
ga na engleskom. Za to treba snimiti i 
dva spota. Tako da sam u procesu pro-
mišljanja scenarija, traženja lokacija... 
Gotove su i dvije audicije: jedna za jedan 

odličan mjuzikl i druga za tv show. Kako 
bilo, čeka me naporno ljeto, ali se uopće 
ne žalim se. Zapravo, jedva čekam.

TaKve Čarolije neMa 
NIGDJe

- Uskoro će te na pozornici napokon vidjeti 
i tvoji Omišljani. Naime, priprema se i tvoj 
veliki koncert u Omišlju. 
Tako je, početkom srpnja. Jedva čekam na-
stupiti u Omišlju. Doma je uvijek doma. I 
uvijek je posebna energija pjevati pred lju-
dima pred kojima si odrastao i koje gotovo 
sve osobno poznaješ. Bit će to za mene po-
sebna večer. Spremam i ponešto izmijenjen 
repertoar, sve kako bismo zajedno uživali.

- Koliko te uopće ima u Omišlju? Koje su 
tvoje asocijacije kad pomisliš na Omišalj? 
Što te posebno veže za tvoje mjesto?
Jako sam malo u Omišlju. Tempo ko-
jim trenutno živim ne dozvoljava mi 
slobodne dane. A kad ih imam najče-
šće sam u stanu i zapravo tražim mir i 
izolaciju. Tada najbolje slažem kockice. 
Ali kroz koju godinu se nadam da ću se i 
ja bolje naviknuti na ovakav tempo pa ću 
i više vremena provoditi doma. Što mi naj-
više nedostaje? Fali šetnja starim gradom 
i trčanje uz more zimi. Kad nema nikoga. 
Samo sa slušalicama na ušima. Takvog mira 
i takve čarolije nema nigdje.



2626

SPORT

KvArNerSKA rIvIJerA 
u oMIŠLJu

Lucija Lesica, uspješna devetogodišnja ka-
ratistica iz Njivica, u posljednje se vrijeme 
s turnira ne vraća bez medalje. Posljednji 
veliki uspjeh upisala je sredinom travnja na 
Prvenstvu regije 2016., održanom u Poreču, 
osvojivši zlato u kategoriji mlađe učenice do 
36 kg. Kao i kod svakog sporta, za uspjehe 
koje niže bilo je potrebno puno truda i tre-
ninga. Da bi medalje i dalje sjale oko njezina 
vrata, nije joj teško odlaziti na treninge u Krk 
i Njivice čak četiri do pet puta tjedno. Lesi-
ca je počela trenirati sa samo četiri godine, 
upisavši karte vrtić, a slijedom toga i karate 
školu te već pet godina trenira u Karate klu-
bu Krk i postiže izvrsne rezultate. 

E.J.

KARATE KLUB KRK

Sara Kirinčić, devetogodišnjakinja iz Njivica, 
plesom se bavi samo tri godine, no njezin je 
talent već nadaleko prepoznat. Iza nje stoje 
sati i sati napornih treninga, truda i uporno-
sti, ali najvažnije je da u tome stvarno uživa 
i da joj, kada je ples u pitanju, ništa nije teš-
ko. Njivička plesna kraljica trenira u Plesnom 
klubu Dance queen u Kraljevici i nerijetko se 
s velikih natjecanja vraća s nagradama i pri-

ZLAtNA  
Lucija lesica

Mlada karatistica 
Lucija Lesica (u sredini)

sara KirinČić oSvAJA 
plesne pozorniCe eUrope

Najstariji nogometni turnir u Hrvatskoj i 
jedan od najstarijih i najkvalitetnijih turni-
ra u Europi za kadetski uzrast,  Kvarnerska 
rivijera, po prvi će se puta igrati u Omišlju. 
Velika je to čast, ali i obaveza za Općinu 
Omišalj i mlade igrače Nogometnog kluba 
OŠK Omišalj. 
– Ovo je prilika Općini Omišalj i NK OŠK-
u da se pokažu kao dobar domaćin ovoga 
cijenjenog međunarodnog omladinskog 
turnira. Uz to, cilj je promovirati Omišalj, ali 
i nogomet koji se ovdje igra više od 80 go-
dina te u Klub privući još više djece, rekao 
je Marko Jedrlinić, koordinator za organiza-
ciju Kvarnerske rivijere, imenovan od strane 
Općine i NK OŠK-a.
Od 23. do 25. svibnja u Omišlju će se igrati 
razigravanje po skupinama. U skupini koja se 
igra u Sportsko-rekreativnom centru Pušća 
igrat će mladi igrači iz: HNK Rijeka, Venezia 
F.C., F.C. Sheriff Tiraspol i NK OŠK Omišalj.
 – Neće se naplaćivati ulaznice iz razloga što 
želimo da svi naši mještani, ali i svi stanov-
nici otoka Krka na svojem terenu besplatno 
uživaju u trećem najstarijem europskom 
turniru, rekla je načelnica Mirela Ahmeto-
vić, inicijatorica suradnje s HNK Rijekom, čiji 
je sportski direktor, osim prihvaćanja njezi-

na poziva da dođu odigrati prijateljsku uta-
kmicu s domaćim klubom povodom Dana 
Općine, ponudio i prijedlog da se u Omišlju 
odigra i jedna skupina Kvarnerske rivijere. 
Uz HNK Rijeku, suorganizator i pokrovitelj 
turnira je Općina Omišalj, u suradnji s NK 
OŠK-om te sponzorstvom najveće turi-
stičke kuće na ovome području, Hotelima 
Njivice, u kojoj će biti smještene gostujuće 
momčadi.

 – S obzirom na to da na području općine 
Omišalj postoji respektabilna skupina navi-
jača Rijeke, Armada Kijac, na ovaj je način 
Općina pokazala da iznimno cijeni njihov 
angažman ne samo oko navijačkih aktiv-
nosti, nego i oko komunalnih aktivnosti u 
kojima redovito sudjeluju, pohvalila je na-
čelnica Armadu Kijac i svih pozvala na 64. 
izdanje Kvarnerske rivijere u Omišlju. 

E.J.

znanjima. Dosad je osvojila preko 40 me-
dalja, a kako kaže, najdraže su joj one iz 
Novoga Sada, gdje je u studenom prošle 
godine osvojila tri medalje: zlatnu u ka-
tegoriji jazz grupe „Proud Mary“ te dvije 
brončane za solo musical „Shake and shi-
mmy“ i duo jazz „Thunderstruck“. 
– Natječem se u kategoriji do 12 godina i 
jako volim ples, a najdraža kategorija mi je 
mjuzikl, rekla je Sara. Uz spomenuto na-
tjecanje u Novome Sadu, u plesnoj godini 
2015./2016. sudjelovala je i na Međuna-
rodnom plesnom natjecanju u Malinskoj, 
gdje je osvojila 1. i 2. mjesto, zatim na na-
tjecanju u Rijeci Plesom protiv droge, gdje 
je, uz tri medalje, dobila i posebnu nagra-
du kao najbolja u kategoriji djece od osam 
do 12 godina, na Otvorenom kupu Collo-
seum, s kojega se također vratila s dvije 
medalje, a natjecanje Dance star Croatia, 
održano u ožujku ove godine, s osvojena 
dva prva mjesta i jednim četvrtim kvalifi-
ciralo ju je na svjetsko prvenstvo u A ligu. 

E.J.
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Pobjedom protiv Ogulina 21. travnja, omi-
šaljske su rukometašice osigurale prvo 
mjesta kolo prije kraja prvenstva, a time i 
ulazak u 2. ligu. Pred prepunim tribinama, 
Ogulinke su jedino u prvom dijelu držale 
korak s raspoloženim Omišljankama. Na 
kraju uvjerljiva pobjeda Omišljanki, rezul-
tatom 41-28, i veliko slavlje za ulazak u po-
vijest. U čitavoj povijesti ovoga sporta još 
se ni jednom nije igrala druga liga na otoku 
Krku. Nešto što su generacije i generacije 
gradile napokon je postalo stvarnost.
– Za ovo smo živjele, trenirale, zbog ovog 
su na treninzima tekle i suze, bilo je ljutnje, 
bilo je i nepravde, ma bilo je svega... Ali to 
su bile samo prepreke na putu prema vrhu, 
izjavile su uzbuđene rukometašice toga po-
bjedonosnoga dana. 
Zadnje kolo protiv Poreča nije moglo promi-
jeniti konačni poredak i osvajanje prvog mje-
sta, međutim djevojke su se i iz Poreča vratile 
s pobjedom i zasluženim peharom. Poslije 
odigranih 14 utakmica, od čega su upisale 12 
pobjeda, jedan neriješeni rezultat i samo je-
dan poraz, postigle su 413 golova, a primile 
315. Valja istaknuti i imena seniorki koje su dio 
ove velike omišaljske rukometne generacije: 
Gabrijela Aničić, Antigona Cakaj, Edina Čanić, 
Berina Čočić, Martina Dorčić, Veronika Dorčić, 
Mihaela Dukić, Rea Jelenović, Marija Kraljić, 
Elena Lukić, Mirna Mahulja, Anamaria Maraš, 
Katarina Petršorić, Magdalena Potočnik, Va-
nesa Sivić, Marija Staničić i Katja Šunić. – Naše 
su igračice većinom učenice, studentice, a 
imamo i jednu majku, uglavnom iz na-
ših područnih općina: Omišlja, Ma-
linske, Dobrinja. Iznimno nam je 
drago da su naše općine zajed-
no prepoznale i popratile našu 
rukometnu ekipu. Naravno da 
naša priča ovdje ne staje jer mi 
i dalje želimo djeci i mladima 
pružiti sport. Nadam se da će 
ovaj uspjeh biti još jedan veliki 
motiv za buduće snove i njiho-
va ostvarenja, ponosno je rekao 
trener seniorki Edi Lukšić. 

TrebaT će dvosTrUKo viŠe 
novCa
No, ovaj povijesni uspjeh za Rukometni 
klub Omišalj nosi i svojevrsne probleme. 
Prvenstveno one financijske. Prema pro-
cjenama, druga liga financijski je dvostruko 
„teža“ od treće lige u kojoj su seniorke do 
sada igrale. Prije svega, u njoj se natječe 12 
ekipa, što znači ukupno 24 utakmice u od-
nosu na trećeligaških 14. Naknade za suce 
su također više te su putovanja dalja jer je 
većina ekipa iz okolice Zagreba, Istre i Lič-
ko-senjske županije.

POVIJESNI USPJEH 

rUKoMeTaŠiCe oMiŠlja U 2. ligi!!!

 – Iako smo izborili drugu ligu, što znači 
dodatne financijske izdatke, mlađi igrači i 
igračice nikako ne smiju osjetiti nedostatak 
financijskih sredstava i uskraćivanje natjeca-
nja i turnira. Uspjeh ulaska u višu ligu je tim 
veći što smo sve izgradili sa svojim igračica-
ma i svojim snagama. Tako moramo razmi-
šljati i dalje. Jer, samo kvalitetan i kontinuiran 
rad kroz generacije može dovesti do ova-
kvog uspjeha koji se gradio godinama, rekla 
je dopredsjednica Kluba Milica Alajbeg.

NovI PreDSJeDNIK ZvoNIMIr 
TUdorović

Sve je počelo prije 18 godina u Omišlju 
kada je prof. Branko Antolič osnovao i 

pokrenuo Rukometni klub Omišalj. 
Na tome mu današnje vodstvo 
Kluba nije propustilo zahvaliti ni 
na godišnjoj Skupštini, koja je 
održana sredinom svibnja, po 
završetku rukometne sezone. I 
na Skupštini je došlo do velikih 
promjena. Na rezultatskom vr-
huncu Kluba s vodeće funkcije 
predsjednika u sportsku je mi-
rovinu otišao Mišo Vrcelj, a za-

mijenio ga je Zvonimir Tudorović. 
– O rukometu ne znam puno, no kako do-
lazim iz polja gospodarstva znam i vjerujem 
da ću pronaći načine kako ovaj Klub pri-
bližiti lokalnim gospodarstvenicima i pro-
naći financijsku pomoć te se potruditi da 
financijska bilanca sljedeće godine izgleda 
još bolje, rekao je Tudorović, novoizabrani 
predsjednik i direktor Hotela Njivice.
A članovima Rukometnog kluba Omišalj 
nisu propustili čestitati ni općinska načelnica 
Mirela Ahmetović i predsjednik općinskoga 
Vijeća Krešimir Kraljić te predsjednik Odbo-
ra za kulturu, sport i društvene djelatnosti 
Josip Đurđević, ali i načelnik Općine Malin-

ska-Dubašnica  Robert Anton Kraljić te Mir-
za Džomba, novi predsjednik Rukometnog 
saveza Primorsko-goranske županije. 
– Stvarno je divno funkcionirati u ovakvoj 
atmosferi i svaka vam čast na tome. U ži-
votu nisam vidio da jedan klub podržavaju 
dvije općine, to je velika stvar. Nadam se da 
vam druga liga nije kraj, a podrška stiže i iz 
Saveza, kazao je Džomba.

E.J.

Sreći nema kraja

S godišnje Skupštine Kluba

Novi predsjednik RK 
Omišalj, Zvonimir Tudorović

Na velikom uspjehu, RK Omišalj čestitao 
i Mirza Džomba
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U jednom kriznom povijesnom razdoblju Omišlju je prijetila ozbiljna opa-
snost. O kakvoj se nevolji i prijetnji radilo ne znamo točno jer su argumenti i 
razlozi ostali prekriveni velom zaborava. Po svemu sudeći, riječ je o epidemiji 
većeg razmjera koje su u proteklim stoljećima često harale našim prostorima 
i ostavljale za sobom veliku pustoš. Omišljani su tada odlučili da će, kao spo-
men na uslišani zagovor, svaki duhovski utorak biti zavjetni blagdan cijele 
župe. Od tog vremena, već stoljećima, na Duhovski utorak rano ujutro, još 
za mraka u 4,30 sati, vjernici u zajedništvu sa župnikom i svećenicima  kreću 
iz župne crkve u procesiji prema kapeli Sv. Duha pjevajući litanije svih svetih. 
U kapeli se slavi zavjetna jutarnja Misa, a potom slijedi molitva za mrtve i 
blagoslov polja. Procesijom se sudionici vraćaju u župnu crkvu gdje se iz-
moli završni psalam jutarnje službe. Blagdansko slavlje nastavlja se u župnoj 
crkvi sa svečanom misom u kojoj sudjeluju brojni svećenici i hodočasnici, 
posebice s otoka Krka ali i iz drugih mjesta, a uvriježena je praksa da je svake 
godine predvodi drugi svećenik. Prošle je godine predvodnik slavlja bio novi 
krčki biskup mons. Ivica Petanjak.
Duhovski utorak postao je blagdan kad župljani Omišlja prepoznaju svoj 
zavjetni dan, nešto što ih je u jednom kriznom povijesnom vremenu 
objedinilo, povezalo, usmjerilo i - na određeni način zavjetom obvezalo 
da će ostati postojani i vjerni obećanju predaka.
Znakovito je da su Omišljani odabrali blagdan Duha Svetoga i vjerničkom su 
intuicijom prepoznali da Duh Sveti ima snagu izvući iz neprilike.
Pokušajmo stoga makar barem donekle shvatiti njegovu ulogu. Duh Sveti 
nam se približava kroz znakove. Biblija ga otkriva u živopisnim slikama. 
Duh Sveti je kao golub. Prepoznajemo ga kako lebdi nad vodama kod 
stvaranja svijeta, a nad vodama potopa golubica se vraća s maslinovom 
grančicom, donoseći mir i svršetak potopa. Lik goluba silazi nad Isusa 
koji je kršten u vodama Jordana. 
Duh Sveti je kao zrak i vjetar u svim oblicima: lahor, vjetar, olujni vjetar, or-
kan. Lagani lahor osvježava i odmara. Vjetar sa svojim olujnim i snažnim 
djelovanjem pročišćava ustaljeni zrak naših misli i osjećaja, naših ideja i 
shvaćanja, naših navika i sklonosti. Nadalje, oganj i plameni jezici spaljuju 
osušeno, suvišno i trulo, a pročišćavaju i oživljavaju novo. To je ujedno 
Duh žara ljubavi, Duh zauzetosti i predanja, Duh sebedarne ljubavi. 
Taj Duh Sveti očitovao se u apostolima i razotkrio Božju silu i snagu po svo-
jim učincima. Apostoli više nemaju straha, ispunjavaju se nutarnjom sna-
gom, radošću, ljubavlju. Radosni su i oduševljeni, unose svježinu i radost, 
radost i mir. Riječju, zbiva se novost! Nov polet, nov zamah, stare trzavice 
nastaju, a rađa se nešto novo što odiše svježinom i poletnim žarom. Osje-
ćaju međusobnu povezanost, raduju se jedan drugome, razglašuju divna 
Božja djela. Bez Duha nema života, nema ljubavi, povjerenja, komunikacije, 
zajedništva, suživota. Zato lijepo kaže sv. Pavao: Duha ne trnite... Sve ispitujte, 
dobro zadržavajte. Ispitajte duhove, jesu li od Boga...
Zato blagdan Duhova postaje rođendanom Crkve. Taj isti Duh i danas živi 
ako je Crkva autentična i prava.
Općina Omišalj prepoznala je u drevnom zavjetnom danu, Duhovskom 
utorku, svoj Dan Općine.
Neka Duhovski utorak postaje sve više za sve rođene ovdje, ali jednako 
tako i za sve koji su zavoljeli Omišalj i izabrali ga mjestom novog prebi-
vališta, danom prepoznavanja našega povijesnog, uljudbenog i vjerskog 
identiteta, kako bismo se na najbolji način nosili s ne lakim zahtjevima 
vremena i svi zajedno što bolje odgovorili materijalnim i duhovnim po-
trebama ovoga kraja.
Duhovski utorak također slave iseljenici po svijetu, osobito u Americi. U 
New Yorku na blagdan Duhova Društvo Omišalj organizira okupljanje Omi-
šljana, Njivičara i ostalih Krčana na slavlje zavjetnog dana rodnoga kraja.

DuhovSKI utorAK – 
DAN NAŠeG IDeNtItetA

dr. anton bozanić, 

župnik Župe Uznesenja  
Blažene Djevice Marije

dr. ivo BeLAN

Premda u medicini ne postoji dijagnoza “proljetni umor” 
ipak treba priznati da u ovom dijelu godine ima dosta ljudi 
koji se počinju žaliti na umor, malaksalost, nevoljkost. U ve-
ćini slučajeva uzroke takvih stanja neće biti teško objasniti. 
Fizičke aktivnosti zimi,  u odnosu na ostali dio godine, bile su 
svedene na minimum. Velik broj nas spavao je “zimski san”. 
Sportskorekreativne aktivnosti vrlo često su bile zanemarene. 
U hladnim, kratkim zimskim danima teško smo se odlučivali 
izlaziti van, napuštati ugodnu toplinu dnevnih boravaka i otići 
na džoging, hakl, tenis, hodanje, pingić ili nešto tome slično. 
Rezultat? Tromost, gubitak tjelesne kondicije, opća fizička sla-
bost. Zar onda treba biti čudno da se u proljeće, kad nas sva 
priroda, sunčani lijepi dani zovu na izlazak, da se osjećamo 
umorni, lijeni, bezvoljni? Međutim, sreća je da se takvih stanja 
i raspoloženja prilično brzo i lako rješavamo. Dovoljno je da 
obučemo trenirku i tenisice ili planinarske cipele i krenemo! 
U svemu tome potrebno je zapamtiti dva osnovna principa 
sportskih aktivnosti - postupnost i redovitost! 
Drugi faktor što pridonosi umoru i iscrpljenosti je neodgova-
rajuća i manjkava prehrana. Poznato je da zimska prehrana 
često ne sadrži dovoljno vitamina, minerala i ostalih hranji-
vih sastojaka, a da obiluje mastima. Nedostaje svježeg voća 
i povrća. Vrlo dobro znamo da zdrava prehrana mora biti ra-
znovrsna, dobro uravnotežena i u dovoljnoj količini. Ni auto-
mobilski motor bez kvalitetnoga goriva ne može dobro raditi. 
Nikada ne smijemo zaboraviti ni na uzimanje dovoljne koli-
čine vode. Premda sama nije hranjiva tvar, voda je osnovna 
za održavanje života. Ona transportira neophodne hranjive 
tvari organizma i tkivima u organizmu. Također, održava vo-
lumen krvi stabilnim i pomaže regulaciju tjelesne tempera-
ture. Dnevno je potrebno oko dvije litre vode. Dehidracija je 
prvi kum umoru. 
Kod nekih ljudi, nedovoljno sunčevog svjetla zimi i duža 
zadržavanja u zatvorenim prostorima, može izazvati tzv. 
zimsku, sezonsku depresiju, sasvim određeno raspoloženje 
i potištenost. Dolazak proljetnih, sunčanih dana i buđenje 
čitave okolne prirode kod tih osoba može značiti veliku pro-
mjenu, pravi šok za organizam i psihu. I ta promjena može 
rezultirati određenim stupnjem malaksalosti i umora. Ali, 
ima lijeka. To su sportskorekreativne aktivnosti i uopće fi-
zičke aktivnosti.
Postoje osobe koje su umorne već odmah ujutro, nakon 
ustajanja iz kreveta i tada pričamo o kroničnom umoru.  
Istinski umor je fiziološki, može biti posljedica naporne tje-
lovježbe, teškog rada ili neke bolesti (anemija, smanjene 
funkcije štitne žlijezde, itd.). Međutim, kronični umor, u ve-
likoj većini slučajeva, “proizveden” je u mislima, u glavi. On 
ima jednu temeljnu karakteristiku: dosada.  Sjedimo pred 
televizorom, buljimo u njega iz emisije u emisiju, često ni ne 
znajući što gledamo. Besciljno i brzo listamo novine i maga-
zine. Mnogi od onih koji kažu “umoran sam”, u pravu su jer 
su umorni od načina na koji žive. 
Olakšati si ipak možemo:  analizirajte rutinu, osmislite i pre-
cizno organizirajte svoje aktivnosti kojima ćete se redovito 
baviti; planirajte dane unaprijed i radujte se onome što oče-
kujete; izbjegavajte usamljenost, kronično umorni previše 
se druže sami sa sobom; pokazujte interes za druge ljude; 
izbjegavajte prekomjeran odmor.

ProLJetNI uMor


